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Mr. Nelson:

Q. Well, would you reject this idea? "We must keep the
workers away from Red literature and Red ruses?"

A. I would keep that literature away from everybody,
[fol. 1096] because that literature

Q. What about this?
A. That is the literature that I read, which I got in your

headquarters and which urges revolution.
Q. Yes.
A. When you say "Red literature," there I don't know

what literature you are referring to. That becomes a mat-
ter of interpretation. This, I know, to be seditious litera-
ture.

Q. Do you call this "Red literature"?
A. "Red" is a colloquialism in that sense. I refer to it

as seditious literature.
Q. I see.
A. We are speaking precisely here in law and we can't

refer to colloquialism.
Q. You don't want to answer, or rather associate your-

self with his idea, or you don't want to repudiate it?
A. I want first to know what it is you are reading. I

want to see the entire context. I want to know where you
got it and I shall then give you an answer.

Q. I will give you the answer later on, if you will testify
whether you agree with it or not.

Mr. Lewis: I object. I think the question should define
"Red literature".

The Court: Oh well, there is no such thing as "Red
[fol. 1097] literature." Some may be seditious, some may
not be. He has answered the question. We are concerned
with this literature here. Limit your question to this litera-
ture and you will have his answer.

Mr. Nelson: All right, your Honor, we will come back
to this later if he does not want to answer.

The Court: All right.
Mr. Nelson: I can't pursue this any- further until tomor-

row.
Mr. Lewis: Now, there has been a statement here that the

witness does not want to answer. There was an objection
made and he does not have to answer.
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The Court: The question has been answered as limited
by the Court.

Mr. Nelson: All right.
The Court: All right. Recess until tomorrow morning

at 9:30 o'clock.

[fol. 1098] Friday, January 4, 1952. Morning Session.

Met pursuant to adjournment and the taking of testimony
continues:

(At Side Bar):

The Court: The defendant's motion for a list of Com-
monwealth's witnesses is refused. The only statute on this
that I found is a Federal statute requiring that the names
of witnesses be given in cases of treason.

Exception noted.

Mr. Nelson: Your Honor, what about that list of mate-
rials that the Commonwealth seized that I asked for. You
said you are going to make a ruling on the list and give it
some thought.

The Court: Well, it wasn't a case of giving it any thought.
I requested the Commonwealth to prepare a list of some
sort, or tally, or catalogue of the exhibits that have been
offered.

Mr. Lewis: We will have to take it out of the testi-
[fol. 1099] mony.

The Court: Is that what you meant?
Mr. Nelson: Well, I won't have too much difficulty with

it. I have a copy of the transcript, I got it this morning, but
what I want is the other stuff that was seized which I may
have to look over for my defense, and I would like to ask
the Court-

The Court: You mean the books or anything else that
was-

Mr. Nelson: Yes, books, pamphlets, literature, letters,
what-not, that have not been introduced by the Prosecution,
but they may be very important for my defense. I would
like at least to see a list of them, and if I get it I would ask
the Court to give me permission to look at them and use
them.
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The Court: There are a lot of things that apparently have
not been introduced.

Mr. Lewis: Don't you have an inventory? We gave you
[fol. 1100] one the last time. I will see if I have a copy of
that.

The Court: Well, give him a copy of it.
Mr. Lewis: We will look that up.
Mr. Nelson: I again renew my motion for mistrial on the

grounds of this newspaper (indicating), the Sun-Tele, a
large paragraph about Judge Musmanno and the Presiding
Judge of the Supreme Court who officiated at the ceremonies
yesterday. This was in all the newspapers, it gave this
witness publicity, and makes it-puts me in a position of not
being able to conduct a fair trial because the jurors are
prejudiced by this kind of publicity.

The Court: The motion to withdraw a juror for that
reason is refused.

Exception noted.
(End of Side Bar.)

[fol. 1101] MICHAEL A. MUSMANNO, recalled, resumed his
testimony as follows:

Cross-examination (continued).

Mr. Nelson:

Q. Mr. Musmanno, I believe you testified when you were
at the Communist headquarters on three dates, 18th, 19th
and 31st, that you saw nothing there except literature about
Russia, and nothing about the United States ?

A. No, I didn't say that. I saw much literature about the
United States, but all criticizing the United States, and the
literature of Russia glorifying and praising Russia. I
found not one item there in criticism of Russia, Russian
history, Russian government, although there were many
books and pamphlets and leaflets treating of Russian life.

Q. And I think your precise statement was you saw no
books dealing with American history whatever ?

A. There was no volume on American history. There
were, of course, many references to America, as I have said,
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all very critical of America, treating America in sarcastic
language, condemning it completely, but there was no book
on history as we understand a history book.

Q. Do you recall or don't you recall seeing a book there
called The First American Revolution, by Harding?

A. That book was brought in by James Dolsen on Sep-
[fol. 1102] tember 1st. It was not visible to me in the three
hours that I was there in the headquarters.

Q. Well, isn't it true, Mr. Musmanno, that at the previous
trial the list of exhibits that were picked up in the head-
quarters, or rather, the material, books and pamphlets, that
were picked up and were listed by Mr. Lewis included a
copy of this book I am asking you about?

A. I don't think so. The situation was this: On July 19th
I very specifically asked Mr. Dolsen who was in charge of
the literature department if he had a book on American
history. I said, "I see countless books on Russian history,
do you have one on American history?" He says, "No,
there's no need for us to have a book on American history. 
On August 31st, when I spent a longer time there, about
three hours or so, I made an examination of the headquar-
ters and found no book on American history. The follow-
ing day when we had our preliminary hearing in Criminal
Court, Mr. Dolsen at the termination of the day's proceed-
ings, or as we were about to terminate, asked the Court
through one of the many lawyers that were there repre-
senting Steve Nelson and Dolsen and Onda, if he could not
go over to the headquarters and get certain books, and he
did indicate some of the titles, and we said to him-or some-
one said to him, someone representing the Commonwealth,
that those books could be obtained for him

Mr. Nelson: Your Honor, I believe that is too far afield.
[fol. 1103] The question was whether he saw a book, a par-
ticular book, and then I asked the question whether or not
it wasn't true it was on the list of exhibits and he could have
answered "Yes" or "No". I do not have the list of the
request I made to the Court this morning, but if I had the
list of those I believe I could show that that particular book
was on the list, your Honor.

Mr. Lewis: The question was whether the witness saw
it when he went there and he said "No." We will stipulate
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that the book was on the list, but when we seized the mate-
rial it was away after the time that the witness was origi-
nally in the headquarters.

The Court: I think that's what the witness was explain-
ing. You will concede, then, that this book " First American
Revolution" was included on the inventory of-

Mr. Lewis: It was included on the inventory.
The Court (Continued): -of data that was provided at

the previous trial.
[fol. 1104] Mr. Lewis: That's right.

A. But not found on August 31st. It was included on
the list because then later Mr. Dolsen brought it in and it
then became an exhibit, and then it got on the list because
I had an opportunity to look at the books and found that
it was not, as we understand it, an American history.

Mr. Nelson: Well, your Honor, I believe this ought to
be stricken because of Mr. Lewis' stipulation that it was
there. And he could have answered either "Yes" or "No",
either he saw it or he didn't.

Mr. Lewis: I didn't stipulate-
The Court: I think the explanation is in order to explain

the matter to the jury, that there was a previous catalogue
of data supplied to you and that this was on the list of
books included there

A. But not found on August 31st.

The Court (Continued:) The witness has testified that
it was not found on August 31st, it was produced by Mr.
[fol. 1105] Dolsen on September 1st.

The Witness: That's right.

Mr. Nelson:

Q. Well, in that case, is it not a fact that when Mr. Dol-
sen went to the headquarters on the day that you speak
about, that he was accompanied by an officer of this Court?

A. That is true.
Q. Or, rather, an official, a policeman or a detective?
A. That's right. But the book was not in evidence
Q. So the inference could not be made that somebody

snuck it in later, I mean that couldn't be made?
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A. Oh, no, no, no, no, there is no inference like that-
Q. All right.
A. (Continued:) The only inference is that he had it con-

cealed in his desk.
Q. I want to get that straight because you made an

elaborate explanation which might have implied that the
book wasn't there, but that it was put in there later?

A. No, but I do say, as I said before, that the book was
concealed in his desk and not visible to me when I was
there on August 31st.

Q. When you say "concealed in his desk" what do you
mean? Was it locked under key or something?

A. Well, I made an examination of the headquarters and
then cursorily went through the drawers of the desk and
[fol. 1106] did not see it, so I say that it was concealed.

Q. All right. Did you at the same time that you were
there on those three dates, did you see a book called "Negro
Slave Revolts in the United States, by Aptheker"?

Mr. Lewis:: This is objected to as not proper cross
examination.

Objection overruled.

A. Yes, I did see that book and that, again, comes in
the classification of books criticizing phases of the United
States but not being what I would refer to as a history of
the United States; it was a treatment on some particular
phase very derogatorily of the United States.

Mr. Nelson:

Q. You mean this book that we speak about now, the
"Negro Slave Revolts" when he described the efforts of
the slaves to free themselves was derogatory treatment of
the issue of slavery?

A. The book was prepared and presented in such a way
as to cast a reflection on the democracy of the United
States. I don't say-

Q. You mean cast a reflection on the democracy of the
slavocracy when the Southerners were in power, before
the Negro people were freed?

A. No, I'm not defending slavocracy--
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[fol. 11071 Q. Well----
A. I say that this was not a history book. A history

book, as everyone knows, treats of certain eras. A history
of the United States would embrace many decades, and
perhaps even a century or two

Q. All right, we're not going into that-
A. I'm giving you my definition of a history, and I say

there was no such history, but there were many books
there treating of various phases of activity in the United
States.

Q. Then do you recall a book by the same author called
"Negro In The Civil War"?

A. Yes.
Q. That also is treating historical facts relating to the

Negroes in the Civil War and they are part of the history
of the United States, aren't they?

A. Well, Mr. Nelson, I must repeat that there were books
treating of certain phases in American life-

Q. All right-
A. (Continued:) -and they all formed part of a pat-

tern of condemning the United States, they were all propa-
ganda in the attempt to distort the phase of the particular
subject which was under discussion.

Q. Are you saying that this book "Negro In The Civil
War" was a kind of a book that attacked the United States
in a derogatory way?
[fol. 1108] A. I say that the Communist pattern, as I ob-
served it from this literature, was to demonstrate that there
should be a Negro Republic in the United States. The Ne-
groes were called upon to revolt against the United States
Government----

Q. Just a moment.
A. (Continued:) -and this book~
Q. Just a moment. Does this book, Mr. Musmanno, deal

with the question that you are saying?
A. No, it is part
Q. All right, then-

A. (Continued:) It is part of all the literature--
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Mr. Nelson: Your Honor, I ask that he answer my ques-
tion. I asked him about a specific title and the man ought
to confine himself to the

The Court: We will ask the witness to respond precisely
to the question.

Mr. Nelson:

Q. So that this book, "Negro In The Civil War", called
for-that is, was an explanation of the role of the Negroes
in an attempt to free themselves from slavery; is that
right?

A. Yes, it treated that subject.
Q. And, therefore, it could be said that it is a leaf in the

[fol. 1109] page of American history, couldn't it?
A. Yes, a leaf.
Q. All right
A. (Continued:) It could be a leaf but not an entire

book.
Q. Well, don't we have many separate phases dealing

with history that don't necessarily have to be all inclusive,
deal with everything under the sun in order to cover an
important phase in the history of our nation?

A. That is right, but I did not see one leaf there speak-
ing well of the United States, not one leaf, and there are
many leaves in the history of the United States which could
well be talked about in a very praiseworthy manner-

Q. I see-
A. There was nothing there
Q. You mean, Mr. Musmanno, that these two titles that

I have referred to here, "The Negro Slave Revolts" and
"The Negro In The Civil War" is a derogatory treatment
of a question in our history, and important issue in our
history?

A. It was a treatment of the subject indicated but it was
not a history and that's the point that I made, and it formed
part of a pattern of constant criticism of the United States.
There was not one book there which said one kind word
about the United States, and certainly you must admit that
there were some kind things that could have been said
about the United States.
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Q. Well, Mr. Musmanno, in this case I'm pretty sure
that your characterization of these two books would be
[fol. 1110] something like John Rankin's, or Congressman
Woods

Mr. Lewis: I object to this

Q. (Continued:) -who seems to be a special friend of
yours -

Mr. Lewis: This is objected to and I ask that it be
stricken from the record.

Motion granted.

Mr. Nelson:

Q. Did you see a book at the time you went to the head-
quarters called "The National Labor Union, by Silvus"?

A. Yes, and Silvus is the man that called upon the people
to revolt, if necessary, and to have a little blood letting
in the United States in order to achieve their aims. Silvus
is one of the heroes of the Communist Party who sanc-
tioned violence

Q. When was that?
A. (Continued:) -and he is mentioned in your Consti-

tion of the Communist Party-
Q. Wait a minute. When was that? When was that?
A. It was shortly after the Civil War period.
Q. I see. It was about a hundred years ago, is that

right ?
A. Yes, but the pattern was just the same, and you hold

him up as a hero-
[fol. 1111] Q. Just a minute, Mr. Musmanno. And you
say that this man Silvus advocated the overthrow of the
Government of the United States; is that what you are
saying ?

A. No, I didn't say that. This is what I say, that he
made the declaration that in order to achieve the ends that
he was aiming for at the time on behalf of those he repre-
sented, that an election could bring about those results,
but if the results could not be attained through the forces
of an election then a little blood letting would be necessary.

Q. Isn't it true, Mr. -Musmanno, that Mr. Silvus was the
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first president of a National Trade Union before the
Knights of Labor was organized in the United States?

A. That is true, but I didn't
Q. He's the one, wasn't it-he was the one who organized

the first all-embracive Union of workers in this country
before the Knights of Labor was established?

A. Yes, that was in his biography. But I didn't see any
book there commending Samuel Gomphers, or Mr. Green,
or any of the other leaders of the American Labor Move-
ment.. You selected only this one man, who advocated vio-
lence, to praise.

Q. All right. Did you at the same time find a book there
called "Negro Abolitionist Movement", by Aptheker?

A. Yes.
Q. So then it is true, Mr. Musmanno, that there were

other books there besides books dealing with Russia, as
[fol. 1112] you stated here under oath?

A. Well, I said that this mass of literature could be
classified as containing books, pamphlets, reports, hand-
bills and so on, either glorifying Russia or degrading or
criticising the United States.

Q. All right. Could you or could you not buy copies or
get copies of History of the United States at the Demo-
cratic Party headquarters if you went over there now?

Mr. Lewis. This is objected to-

A. I don't know whether you could, but I am sure you
couldn't get any Constitution of the Communist Party,
you couldn't get 500 books on the Biography of Joseph
Stalin-----

Mr. Nelson:

Q. All right, now----
A. (Continued:) -you couldn't get 200 copies of the

Soviet Spirit; you couldn't get copies of the Russian
Flag-

Q. Now wait a minute-
A. -you couldn't get the Communist Manifesto; you

couldn't get State and Revolution; you couldn't get Dicta-
torship of the Proletariat; you couldn't get any Russian
literature such as you refer to.
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[fol. 1113] Mr. Nelson: I move that this all be stricken,
your Honor.

The Court: The motion is granted insofar as it elaborates.
The answer to the question was he didn't know whether you
could get a History of America at the Democratic Party
headquarters.

Mr. Nelson: The man could have answered the question
but he is interested in making propaganda here, making
prejudicial remarks-

Mr. Lewis: I object to that little speech.
The Court: We have granted your motion. We will strike

your remarks from the record too.

Mr. Nelson:

Q. Then I believe that you did say yesterday, did you not,
Mr. Musmanno, that this literature is so dangerous that it
ought to be kept away from the American workers?

A. This literature is dangerous and should not be cir-
culated because running through all of it there is the pat-
tern of an appeal to violence, to force, to overthrowing the
Government of the United States and the Government of the
[fol. 1114] Commonwealth of Pennsylvania by revolution,
and I say that that is dangerous literature.

Q. Then, Mr. Musmanno, your position approaches this
statement here very closely, "We must keep the worker
away from this Red literature" ?

A. I explained yesterday that the word "Red" in a state-
ment of that kind-and you yet haven't indicated the source
of it-is colloquial. "Red" has no specific meaning unless
it applies to something very definitely before the eyes of the
individual. I have referred to this literature as " seditious "
literature, as literature calling upon the reader to take up
arms against the Government of the United States.

Q. Well, you are so anxious about the source, I'll tell you
who it was. It was Al Capone who said that

A. Is he a good friend of yours? I would imagine he
would be

Q. He's a good friend of your Mr. Margiotti-
A. You've been carrying that around--

The Court: As I told you before, let's forget personalities
and keep them out of this. I have ruled on that many times.
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Mr. Cercone: Your Honor, this defendant keeps bringing
these things up and certainly the witness has a right to an-
swer them.

The Court: No, he doesn't.
[fol. 1115] Mr. Cercone: I don't know what he can do
then.

The Court: You have a right to object.
Mr. Cercone: Well, we object but we would like to give

the reason.
The Court: When your objection is ruled on the matter

will be stricken, if necessary, and the jury has been informed
many times to disregard those things. I'll admit there is a
tendency on the part of any witness, particularly one who
is interested in this matter, to respond. I appreciate that.

Mr. Nelson:
Q. I think it was yesterday afternoon, toward the close of

the day, that the question of Albania came up. You stated,
did you not, that the Communists overthrew the Govern-
ment of Albania by force and violence?

A. I didn't say that the Government was overthrown by
force and violence. I said there was

Q. Well, just a minute, Mr. Musmanno. We are speaking
now about Albania, precisely about what took place. Will
you answer the question?
[fol. 1116] A. Yes, I will. I am answering it. I'm answer-
ing it.

Q. All right.
A. I said there was not one instance where a Communist

government had taken over in the world where they came
into power through an open and free election, but that they
came into power only through assassination, coup de
tat-

Mr. Nelson: I object to this, your Honor. I asked him a
specific question, whether or not he did so testify. If he
didn't he can say he didn't.

The Court: All right. Put your question again-
Mr. Nelson: He gives these harangues when he testi-

fies
The Court: Whether he testified that the Communists had

taken over in Albania by force and violence?
Mr. Nelson: That's the question.
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The Court:

Q. Did you testify to that?
A. I testified all embracingly the countries in which the

Communists had taken over, and I said in no instance did
[fol. 1117] they come into power through the ballot box and
free election, and that includes Albania.

Mr. Nelson:

Q. It is true, isn't it, Mr. Musmanno, that the government
that you are speaking about that was overthrown in Albania
when the Communists came to power was the Quisling gov-
ernment of the Germans that they set up during their occu-
pation of Albania, and the people of Albania and the par-
tisans who were known as Communists overthrew that gov-
ernment because there was no chance of election, there was
no chance to discuss the matters, and they had no other
recourse except to use force and drive out the Nazi agents
and the Italian agents who were there at the time; isn't
that true ?

Mr. Lewis. This is objected to.
Objection overruled.

A. It is the argument of the Communists at all times

Mr. Nelson:

Q. Mr. Musmanno, will you please
A. Well, I am answering it.
Q. Will you admit, first, whether it was so or not so?
A. Yes, the Communists used force and violence and

bloodshed in order to take over the government of Albania,
[fol. 1118] as you have yourself now stated. The Com-
munists always say there is no opportunity for an election
and so, therefore, have to kill a few thousand people for the
benefit of the people, which doesn't help the people very
much, especially those who were killed.

The Court:

Q. Well, the next question was whether the government
of Albania was a Constitutional government or whether it
was a Quisling government set up by the Nazis at the time
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it was taken over by force by the Communists. Do you
know ?

A. I know that the Communists took over that govern-
ment by force and violence and did not give the people of
Albania an opportunity to decide who their ruler should
be, and they now hold it in the tight fist of Soviet rule.

Mr. Nelson:
Q. Well, that's an interpretation and not an answer to my

question

The Court: You are asking for a lot of general things
here

Mr. Nelson: I want to be sure that at least these things
we go into, so far as they have been raised before the jury,
that there is no wrong impression created as to what hap-
pened in certain places that he knows very well, but he's a
[fol. 1119] reluctant person to admit the truth when it's
against him.

The Court: Well, that's for your argument to the jury;
if the witness doesn't respond fully or according to your
desire, of course, that's a matter of argument, you can argue
that to the jury. All I can rule on is whether or not he does
respond sufficiently.

Mr. Nelson: That's all, your Honor.
The Court: You mean that's all of the cross examina-

tion of the witness?
Mr. Nelson: I can't do it because I haven't gotten the

record to prepare needed material. If the Court would
grant me the right to recall this witness later when I get
this material prepared,-I've been working under a handi-
cap, I was sick, as you know, I haven't recovered yet and I
haven't been able to prepare this material-if the Court will
grant me to go into the matters that still could be gone into
if I so desire, I would appreciate if the Court would grant
[fol. 1120] me the right to recall the witness and go into that
question.

The Court: Well, I certainly can't detain the witness here
indefinitely. I had expected in order to pursue this matter
as fully and as quickly as possible to, if necessary, go into
a night session today and continue tomorrow. If that will
enable you to prepare any material I will be very happy to
have the witness remain at your disposal all day today, or
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during the evening, or all day tomorrow, but I can't just-
Mr. Nelson: How about, your Honor, if we had a day off

and start off on Monday. It would give me a few hours to
prepare. I just got Exhibit 43, that's as far as the tran-
script went, and I got that last night very late. I couldn't
keep notes when this witness was testifying, on all the quo-
tations and so forth, and the Prosecution has most of the
exhibits

The Court: You haven't been asking about the quotations
which he has given from these books particularly; you have
[fol. 1121] been asking more of his interpretation of certain
books-

Mr. Nelson: That's all I could do before I had the actual
quotations in front of me, your Honor.

The Court: Well, I can't grant any concessions along that
line beyond what I have suggested, Mr. Nelson.

Mr. Nelson: Well, it's impossible for me to go into that
question and therefore it becomes impossible to cross ex-
amine this witness on these matters.

Mr. Lewis: These books are all here, they are in evidence,
he can use them if he wants them.

Mr. Nelson: They aren't easy to grab and just go ahead
and quote. The quotation has to be-the ones that he made
have to be presented the way he interpreted them, and then
how they would sound if they were in the full setting.

The Court: That's the reason I suggested to you, Mr.
[fol. 1122] Nelson, that probably it would be better for you
to advance to the jury in direct testimony yourself, sup-
ported by excerpts from these books, your interpretations,
your intents, your ideas concerning these, rather than ask
and elicit from this witness his opinions, because, for the
most part, they are adverse to you and you recognize that.
So that the jury may have the benefit of both interpreta-
tions, rather than elicit from the witness his interpretations
which can be expected to be adverse to you, it would be bet-
ter to have you submit your interpretations supported by ex-
cerpts from these books to the jury by way of defense.

Mr. Nelson: Except that there are a number of things
that I believe should be presented to the jurors in the pres-
ence of this witness so he can either admit or deny some of
the statements that he made here on the stand about these
quotations.
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The Court: Well, the only thing that I can see that he can
admit or deny-the books are in evidence, the quotations are
[fol. 1123] admitted that they are in the books, all you are
asking him to affirm or deny is whether or not his interpre-
tations of those passages is correct.

Mr. Nelson: Well, I believe, your Honor, that a few days
preparation would make it possible for me to conduct a cross
examination of those questions, otherwise I can't do it.

The Court: Well, your request is noted. It will be refused
and an exception noted.

Mr. Nelson: I think it ought to be also noted, your Honor,
that the Court pressed me very hard in terms of time-

The Court: Oh, the record is full of my urging of you, as
well as the other side of this case, to commence the trial of
it, to proceed with the trial of it without delay, and it is my
purpose and I will state it expressly, my purpose is to see
that it is completed as soon as possible.

Mr. Nelson: No, you didn't get my point, your Honor.
[fol. 1124] I am making another objection here that I was
being pressed to speed this trial since it started, and I had a
tremendous disadvantage because I wasn't well, and-

The Court: Well, that's all on the record.
Mr. Nelson (Continuing): -and I have to go through this

trial with a low blood pressure-
Mr. Lewis: I object to all this in open Court. If he wants

to make his objection, let's go-
Mr. Nelson (Continuing): -and it was hard for me to

prepare and to keep up with these things, therefore it makes
it impossible to conduct the proper kind of cross examina-
tion and it becomes an unfair trial in that respect.

The Court: Well, we have ruled on that, Mr. Nelson, and
we have overruled your objections in that respect before,
and we do so again. You will either proceed with cross ex-
amination, or we will have the witness at your disposal all
during the day, or I'll even request him tomorrow, if we pro-
[fol. 1125] ceed tomorrow, to be present, but beyond that I
cannot compel his attendance.

Mr. Nelson: I certainly am opposed to night sessions,
your Honor. I can't possibly do it.

The Court: All right. Then if there is no further cross

33-10
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examination of the witness, proceed with the next witness,
unless there is some redirect.

Mr. Lewis: I have a few questions here in redirect. I
would like to marshal them and if we could have a five or ten
minute recess I will be ready.

The Court: I, of course, appreciate that you are asked to
reexamine your witness here unexpectedly because of the
termination of the cross examination. We will grant you
five minutes to marshal your material.

Recess.

[fol. 1126] After recess.

Michael A. Musmanno, recalled, resumed his testimony
as follows:

Redirect examination.

Mr. Lewis:

Q. While you were being cross examined Mr. Nelson made
reference to the Mussolini regime in Italy during the time
that you were there. Did you have anything to do with
the Mussolini regime?

A. I had nothing whatsoever to do with the Mussolini
regime. I went to Italy as a student to study at the Uni-
versity of Rome, to study Roman law and other cognate
subjects, just as students did from all over the world. There
were American students there by the hundreds in Rome,
studying various phases of Latin history.

Q. Did you ever criticize the Mussolini regime while you
were there?

A. I did.
Q. Where did you criticize it?
A. At the very University of Rome at which I was a

student and where I also gave instruction in English, I
made a speech against Mussolini and the Fascist regime.

Q. Do you know whether or not that speech was ever
printed ?

A. I do know.

(Commonwealth's Exhibit No. 161 marked for the pur-
pose of identification.)
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[fol. 1127] Q. I show you Commonwealth's Exhibit No.
161 and ask you what that is, if you know?

A. That is an Italian newspaper called La Riviera, that
was published in Naples.

Q. When?
A. On June 22, 1944.
Q. Now, is this speech that you referred to contained in

this newspaper?
A. Yes. The speech has an article which is in Italian,

of course, the title of the article is," E' un governo o qualche
altra cosa?" "Is it a government or something else," is
the translation, and this carries, the speech which I deliv-
ered, and it carries the date, the 25th of April 1925.

Q. Under what circumstances was this speech printed
in 1944 in this Italian newspaper in Naples?

A. This newspaper had been suppressed by the Fascist
regime, then when we liberated Rome a soldier conversed
with a student who had been at the University of Rome in
1925 at the same time I was there, and he had with him a
copy of this speech which I had reduced to writing and
circulated among the students because, as I say, they were
studying English and also I wanted to be absolutely ac-
curate in my remarks, and that speech then was reproduced
in this Italian newspaper.

(Commonwealth's Exhibit No. 162 marked for the pur-
pose of identification.)

[fol. 1128]) Q. Do you know whether or not the speech
that you made in Italy during the Mussolini regime before
the students at the University of Rome was ever repro-
duced in English paper ?

A. Yes, I do know.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 162 and ask

you what that is, if you know?
A. This is a newspaper published in Greensburg, Penn-

sylvania, this issue is dated August 18, 1944.
Q. Do you know under what circumstances this speech

was reprinted in the Greensburg paper in 1944?
A. That Italian newspaper got to the United States and

the speech therein, with the accompanying circumstances of
its delivery, was reproduced in this English or American
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newspaper, and this article contains an English translation
of that Italian speech.

The Court:

Q. That's the same speech that you discussed on cross
examination as having been delivered to the English class
at the University of Rome?

A. That's correct, your Honor.

Mr. Lewis: We offer in evidence Commonwealth's Exhibit
No. 161 which is the Italian translation of the speech, and
Commonwealth's Exhibit No. 162 which is the English
[fol. 1129] translation of the speech and ask permission of
the Court to read to the jury this English translation of the
speech that the witness made at the University of Rome.

Mr. Nelson:

Q. This is-I believe this paper La Riviera was put out
in June 1944-June 22nd, right?

A. That's right, immediately after the liberation of Rome.

The Court: Very well.

(Mr. Lewis reads the exhibit to the jury as follows:)

"We reproduce here the speech made by Lieutenant
Commander Michael A. Musmanno at the University of
Rome, on April 25, 1925:

"As an American, perhaps I should not talk on Italian
politics, but I believe that as intelligent students preparing
for your life's work you would be interested in knowing
the reaction of an Amercian to the tremendous force which
has entered into your public and private lives, because
Fascism can no longer be regarded as a mere political party.
[fol. 1130] In America we have the Republican and the
Democratic Party and while their respective policies do
affect the economic and social life of the nation, an American
can live a whole lifetime pursuing his normal vocation un-
concerned about the political manueuvering of either party.
But point out to me one child in Italy whose life will not
in some vital manner be affected by Fascism.

"Therein lies the danger of Fascism. It enters too much
into the private life of every citizen. It is being mixed with
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the milk of the children, it is being baked into the bread of
the aged, it is being served in every dish that is placed
before the citizenry of the nation. Therein I see a great
peril. Politics is not a regimen of daily life, it is not a
creed, it is not a menu. It is simply a science of government,
and as all-important and all-vital as government is, we
would never think in America of painting Santa Claus or
Dan Cupid Republican or Democratic. Love of country,
desire for a comfortable living, ambition for success in one's
professional career, should have nothing to do with any
particular party. But the prevailing party in this country
[fol. 1131] seeks to make Fascism the symbol of patriotism,
it strives to depict any one who differs with the head of that
party as a traitor. This can only lead to grave consequences.

"There has not yet lived the man who having absolute
power did not lead his subjects into misery and disaster.
By the very nature of things power brings a desire for the
exercise of that power. Absolute sovereignty leads to war
and war for a country like Italy can only bring in its trail
the greatest desolation for its people.

"I do not say that the present leader of the Italian Gov-
ernment has absolute power. There is still a parliament,
but in this parliament we have seen that one opposes the
government at great peril, not only politically but physically.
The Matteotti incident is one which cannot be lightly passed
over, even if it is established by a court of law that the
culprits were in no way acting with the connivance, if not
at the direction of the political party in power.
[fol. 1132] "The bellicose utterances of the present leader
of the Italian government can only be viewed with regret
by one who comes from a democratic country. Ultimata
fiercely made by a person of pride must be fiercely main-
tained and in the resulting engagement the masses, who
know nothing of the reason for the defiant utterances, are
the ones who must make good the defiance.

" It is a mystery to me how one can listen with indifference
to the present leader's constant disparagement of popular
government. Some, of course, accept his extreme state-
ments with self-imposed modifications, assuming that since
he has accomplished some good public works he cannot
intend the full import of his verbal condemnations. I will
confess that in the early days of my sojourn in Italy I too
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was impressed by the projects of road-building, train regu-
lating, water line installations initiated and carried to frui-
tion by this government. In Southern Italy I saw little
towns with running water which for the previous century
have had to depend upon the slightest trickle of moisture
coming down mountain sides or laboriously drawn up from
[fol. 1133] half-dry wells. But what will I think if, through
the despotic power which the duce is gradually assuming,
he turns this running fountain of water into a gushing foun-
tain of blood as the result of a war into which he may plunge
the nation without their desire or even advance knowledge?

"That is something for you to think over, my youthful
friends.

"Fascism started off with being a political party. It
developed into a revolution, it became the government.
Is it now becoming something else? Is it becoming the
nation itself?

"You are training to become lawyers, doctors, diplomats,
business men. Will you have the opportunity to exercise
your various professions, or will you become the mere pup-
pets of an absolute power to be ordered about as it suits
the ideas and even whims of that would-be Caesarean power ?

"Perhaps I am painting a too dismal picture, but I know
history can repeat itself. And I know that there is nothing
[fol. 1134] in the lives of Napoleon, Frederick the Great or
even Julius Caesar, whom the duce seeks to emulate, that
assures me that for the average citizen under their power,
there can be anything other than mental slavery, moral
imprisonment and physical destitution.

"My friends, if I have only given you something to think
about, my little effort here has not been entirely in vain."

Mr. Lewis:

Q. Now, is there any analogy between the literature that
was confiscated here and which we have introduced in evi-
dence, and the Sacco Venzetti case which was referred to
by the defendant on cross examination?

A. No, there is no analogy. The literature which was the
subject of discussion in the chapter in my book from which
the defendant read was philosophical literature insofar as
I was able to ascertain, but this literature which I obtained
in the Communist headquarters in Pittsburgh in the Bake-
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well Building is a literature which urges the reader into
force and violence

Mr. Nelson: I object to this, your Honor. I believe that
this is the wrong way to go about this question. I think he
is making a speech here, giving opinions. I believe it's
[fol. 1135] wrong.

The Court: Well, I agree with you to that extent, so far
as opinions are concerned. This is redirect examination
and I will have to limit you to facts now rather than express-
ing opinions concerning this book or the other books that
were offered in evidence. The witness does have the right,
however, to explain the different factual situations found at
the time of the Sacco Venzetti incident and the present situ-
ation here involved in this proceeding since the matter was
brought up by the defendant on cross examination, but to
give opinions I think we will have to limit the witness
insofar as opinions are concerned. One book was written
on a factual situation at another time and if the witness
wishes to distinguish that factual situation as cause for the
writing of the book at one time, he may do so.

A. I can go on from there
Q. You understand-
A. Yes

[fol. 1136] The Court: Just don't give opinions, just dis-
tinguish the basis for the two books or the various books
based on facts.

A. Yes. I don't happen to have a copy of my book "Af-
ter Twelve Years" here. I don't know whether the defend-
ant has that same copy. If he hasn't-if I had it of course
I could point to the pages more readily and make my answer
a little more specific, but since it is not here

Mr. Lewis: I think it was marked as an exhibit, wasn't
it ?

The Court: Exhibit "A" I believe.
Mr. Nelson: I'm sorry, I didn't bring it down.

A. (continued) Well, reference was made to a Red scare.
The word "scare" was in quotation marks, and the very
quotation marks would indicate that the author did not
use that term as part of his own language and did not
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necessarily agree with the use of the word in that connec-
tion. That was a period when there were indiscriminate
arrests and innocent people were taken into custody. The
manner of the arrests were in many instances illegal and
not under the mantle of the law. There were no warrants
of arrests, there were no warrants of search and seizure.
[fol. 1137] So that period can in no way, the period of
1919-1920 which was referred to in my book "After Twelve
Years," can in no way be compared with what happened in
1950, when after going before a Judge of the Courts and
swearing, taking an oath to certain facts, a warrant of ar-
rest was issued, provision made for bond, and then the
arrest took place. At the same time that the information-
we use "information" in a technical sense, that's the paper
with which you begin a criminal prosecution-at the same
time that was sworn to, another oath was taken to the neces-
sity for a search and seizure warrant, and this also went
before a Judge of these Courts, and in due course, always in
accordance with the law, a search and seizure warrant was
issued and this search and seizure warrant was served by
police and by County detectives, as also was true of the
warrant of the arrest. So there is no comparison whatso-
ever between that situation which I described in that chap-
ter in my book "After Twelve Years" and the situation
which existed in 1950, there is no analogy whatsoever, any
more than if I had described the illegal things done by the
British Redcoats prior to our Revolutionary War; that was
simply historical of a phase which I criticized and criticize
very severely, and can in no way be compared with what
happened in this instance where the law was very rigidly
and conscientiously adhered to.

Q. Now, the defendant asked you if you didn't initiate
this prosecution because you were going to become a candi-
date for Lieutenant Governor. Now, did you ever, prior to
[fol. 1138] that time, criticize the Communist Party or
take any steps against it?

A. I did.
Q. And when did your activity against the Communist

Party first begin ?

The Court: Isn't this repetition? Hasn't the witness
described all of his activities beginning with his term as
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Legislator, and the submitting of Bills and so forth? If
there is anything else you want to bring out I won't inter-
rupt, but just avoid repetition.

Mr. Lewis: Well, we're trying to. I was-
Mr. Nelson: May I place a question, Mr. Lewis ? I believe

the question-the proper question at this time would be to
go over those matters that I raised in the cross examination.

The Court: Well, I think that's what they are doing.
Mr. Nelson: If Mr. Lewis recalls, and I think it's clear

here, that I raised-when I spoke about what matters he
took up at various times I asked specifically about one
[fol. 1139] question, about Bills that he introduced, it wasn't
the speeches that he made here and there, and I believe if
he goes into those they are out of order.

The Court: Well, I think we have covered the subject
pretty thoroughly. If there is anything you have omitted,
why you may elicit it from the witness.

Mr. Lewis: I think one Bill was mentioned but I think
that was all. I don't think there was anything else men-
tioned.

The Court: Well, it was resubmitted at the next session
and then that there were inquiries or requests made to sub-
sequent Legislators to present Bills-

Mr. Lewis: My question is did he do anything in addition
to merely submitting a Bill in the Legislature, anything in
addition that he did against the Communist Party.
[fol. 1140] The Court: Well, if there is anything in addi-
tion that the witness has to offer we will accept it.

A. The defendant

Mr. Nelson: Your Honor, I object because I think you
have opened up a wide field here. If he's going to go ahead
into these matters I think they ought to be those questions
that we took up on cross examination and not things that
he would like to bring in here at this time in a general sort
of way.

Mr. Lewis: The defendant opened it up.
The Court: Yes, that's the point.
Mr. Nelson: I didn't open it up, your Honor. I opened up

specifically, "What Bills did you introduce in the Legis-
lature to outlaw the Communist Party?" Those were my
words.
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The Court: Well, you were reflecting upon the sincerity
of the prosecution, and the motives and so forth, and whether
it was to further his political ambitions, and I think he has
[fol. 1141] a right to answer on that, Mr. Nelson. We will
permit the question to be asked, but please don't cover any
matter that has already been touched on.

Exception noted.

A. The defendant used the phrase "Johnny come lately"
in this fight against Communism. In 1926 I introduced a
resolution at the Convention of the American Legion in
which I stated the following--

Mr. Nelson: Well, your Honor, the paper he wants to read
here is not in evidence. I don't know how he, can do these
things.

The Court: Oh, I don't think-I think if you just ask the
witness where and when he did such a thing, without saying
just what he did in detail, Mr. Lewis, that that will suffice.

Mr. Lewis:

Q. Well, in 1926 you introduced a resolution at the Amer-
ican Legion Convention?

A. Yes, I introduced a resolution at the American Legion
Convention which was held at the Delaware Water Gap,
in which I called upon the American Legion to recommend
[fol. 1142] to the National and State Legislatures that laws
be enacted which will outlaw the Communist Party in the
United States and subject all members of the Communist
Party to prosecution for seeking to destroy our Government.

Q. Now, any other activities?
A. In 1926, '27 and '28, the coal miners in this part of the

State went out on strike; the Communist Party came in
here and attempted to break up the Coal Miners Union

Mr. Nelson: Your Honor, this is an opinion of this man
and I don't believe it's proper in connection with that.

The Court: Yes, just tell us

A. I condemned the Communist Party for-

Mr. Nelson: Your Honor, these things are being done
against my objection.
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The Court: Yes, we will note your objection.
Exception noted.

A. (continued)-because of the activity of the Commun-
ist Party intending to destroy the United Mine Workers
and thereby working with the coal operators I made a
[fol. 1143] public statement-

Mr. Nelson: Your Honor, I move to strike this stuff. He
knows this is nonsense.

The Court: Please limit yourself. Not the basis of it,
just what you did, please. You introduced a resolution to
the American Legion, you took some action in connection
with the activities of the Communist Party in the mine
strike

A. (continued) For hours the defendant attempted to
establish that I did this only because I was a candidate for
Lieutenant Governor, and this is merely a very brief refer-
ence to what I did from 1926 on to the present.

The Court: Well, the reason for you doing these things-
just tell us what you did rather than the basis of what
caused you to do it.

A. All right. In 1925 I introduced a resolution at the
American Legion Convention in Scranton, which carries in
its Preamble: "Whereas the action of the Communist Party
in Pennsylvania in aligning itself with the coal operators
in Western Pennsylvania and helping to bring about tur-
[fol. 1144] moil, disorder, riots and dissension-

Mr. Nelson: Your Honor, I move to strike. Your Honor,
I object to this.

Objection overruled.
Exception noted.

A. (continued) "-so as to disorganize and break up the
United Mine Workers of America in that area, is indicative
of its evil character and purpose." Then there are several
other whereas clauses and then I finish by saying, "There-
fore, be it resolved here in Scranton at the American Legion
Convention of Pennsylvania that the Communist Party be
condemned and censured as an organization, and that the
Commonwealth be recommended to prosecute such indi-
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vidual members of the Communist Party as have been guilty
of crime in the disturbance in the coal fields of Western
Pennsylvania." Then in 1929 I introduced a Bill in the
Legislature. In 1935 I introduced a resolution at the Amer-
ican Legion Convention at Wilkes Barre, which begins,
"Whereas, the American way of life is under attack by
three evil influences in the United States, namely, Com-
munism, Fascism and Ku Klux Klanism. Whereas, Com-
munism stands for revolution and atheism, Fascism stands
for tyranny and oppression, and Ku Klux Klanism stands
for racial and religious prejudices; all of which are contrary
[fol. 1145] to the spirit and the letter of American institu-
tions. Whereas, if not curbed all these monsters of evil will
bring trouble, strife, dissension and bloodshed to the United
States. Therefore be it resolved in Convention assembled
here in Wilkes Barre, that the American Legion, Depart-
ment of Pennsylvania, go on record as opposing every per-
son, every group and every society adhering to the policy
and program of these three un-American activities, and
calling upon our National and State Government to pass
laws to prevent their encroachments upon the liberties and
the free institution of the American people

Mr. Nelson:

Q. Just a minute. Was that published anywhere, Mr.
Musmanno ?

A. The resolutions of the American Legion usually ap-
pear in the Press of that day.

Q. What day was that?
A. That was in 1935.
Q. What date ?
A. I don't have the date. It was at the convention in

Wilkes Barre, it was during the Summer or early Fall-

Mr. Lewis: It would be July, probably.

A. (continued) Well, I know they had a big parade there
so it must have been in good weather. I recall that we
didn't wear any heavy garments.
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[fol. 1146] Mr. Nelson:
Q. But you have no clippings of any sort I could check

because

Mr. Nelson: Your Honor, you are permitting him to read
a biography-I don't know what this is-he might have
written this yesterday-

A. I presented it to you the day before yesterday, Mr.
Nelson-

The Court: Let's not get into any arguments

A. Well, he has made that statement and it is not cor-
rect

The Court: I have asked you please not to read the sub-
stance of these. You can tell us you presented a resolu-
tion at the American Legion, you presented a resolution
at the miners' convention, you presented a resolution some-
where else, but don't give us the substance of it. It is not
in evidence.

Mr. Nelson: I move to strike this because these are
prejudicial remarks snuck in in this manner.

The Court: We will strike the substance of the last one,
it is not in evidence, and we will strike the substance of
[fol. 1147]it as read by the witness. We will let him tell
us it was a resolution condemning, or just in general terms
the action of the Communist Party, or advocating that
action be taken against it or individuals, but the papers
are not in evidence and we are not going to encumber this
record by reading them into evidence. So if you will just
tell us what occasions, and whether it was a resolution in
the nature of condemnation or asking that action be taken,
I think we can answer any inferences that the defendant
wishes to be drawn concerning the motives or prejudices
of this witness.

A. Very well. In 1940 I introduced a resolution con-
demning Russia for allying herself with Nazi Germany in
the invasion of Poland and the beginning of another World
War, and I declared it a crime against international law
and against humanity.
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The Court:

Q. Where was that resolution introduced?
A. That resolution was introduced at Reading, Reading,

Pennsylvania.
Q. On what occasion?
A. At the convention of the American Legion, Depart-

[fol. 1148] ment of Pennsylvania. On December 9, 1940, I
wrote to the Attorney General of Pennsylvania asking
that he initiate action against those who were carrying on
propaganda on behalf of the program of the Communist
Party, violating our State Sedition Law. On May 10, 1941,
I wrote to the Attorney General of the United States,
asking that he take action in prosecuting the Communists
for what they were doing in this country-

Mr. Nelson: Well, your Honor, is this proper now? I
would like to know whether this man

The Court: He is abbreviating it, limiting it to tell you
in answer to your

Mr. Nelson: I would like to know what it is ?
The Court: It is right to answer what you have raised

and it's within his rights, I think, to do so.
Mr. Nelson: Well, I object to it.
Objection overruled.
Exception noted.

A. (continued) : In 1941 I introduced a resolution against
[fol. 1149] the Communist Party at the convention of the
American Legion in Altoona. Then in 1945, while I was
overseas, I was made President of a Board known as the
United States Soviet Board for Forcible Repatriation of
Soviet Citizens, and there I had contact with the Com-
munists and observed what they were attempting to do-

Mr. Nelson: Well, your Honor, what is this now, I
would like to know? You can see, your Honor, this man
is taking advantage of this court room to put over his-

The Court:

Q. Well, in that position what did you do-
Mr. Nelson: -his advertisement here
Mr. Lewis: I object to these objections which end up in

a speech.
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The Court: The objection is overruled, but just tell us
what you did in that capacity, not what you observed but
what you did.

A. In that capacity I took official action against the inter-
national Communists who were attempting to terrorize the
[fol. 1150] citizens of Austria and Germany and-

Mr. Nelson: I object to that. What's this got to do
with it?

The Court: You took official action against them. All
right. Can we just limit it to that?

A. Well, I am merely replying to his statement that I
was a "Johnny come lately"-

The Court: No, no-

A. (continued): For 25 years I have been fighting with
every effort at my control the Communist Party, nationally
and internationally and what they both stand for, and I took
official action there in Europe against the Communist Party
which, as I say, was engaged in the same kind of work which
I have maintained they are trying to perform here in the
United States. Then, of course, I came back in 1948, and
I think it is very clear what has happened since then in
my fight against Communism.

Mr. Lewis: Cross examine.
Mr. Nelson: Could I have about five minutes?

[fol. 1151] The Court: Yes, sir. We granted the other
side five minutes, we will grant you the same considera-
tion.

Recess.

After Recess

Michael A. Musmanno, resumed his testimony as follows:

Recross-examination.

Mr. Nelson:

Q. Now, Mr. Musmanno, you had Mr. Lewis read this
article which you say is a speech that you made at the
University of Rome in April 1925, and you-your claim is
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that this was preserved by a student, fellow student, to
you; is that right ?

A. It isn't a claim, it's a fact.
Q. All right. Where did you make this speech?
A. Right in the University, in the hall in which I taught

English to the students of the University.
Q. How many students were present?
A. At that time, that day, there were about 50 or 75.
Q. 50 or 75-

[fol. 1152] A. Then when I came back~
Q. Just a moment. You have answered the question.
A. All right.
Q. 50 or 75. And out of the 50 or 75 students that were

present, there wasn't a single one of those students who
may have had Fascist leanings and may have reported
this speech to the Fascist police, was there?

A. They did report it. They created an uproar. I was
condemned. I was subjected almost to physical violence,
and for a while

Q. What record is there of that?
A. What's that?
Q. What record is there of that anywhere?
A. Well, the records of the University.
Q. I see. Did it become a matter of public knowledge

anywhere?
A. Well, it was certainly a matter of public knowledge

there in that University and these students.
Q. You say that you faced a physical attack upon you

as a result of this letter?
A. Well, they were
Q. Of this speech? ?
A. -they were young men and quite exuberant and some

came toward me quite indignant that I would have criti-
cized their leader; there were others, however, who were
quite nice about it

Q. I see
A. (continued): -and argued that after all I was an

American and I had the right to express my views, and I
wasn't attempting to enforce my views upon them
[fol. 1153] Q. I see. All right.

A. I only stated what I thought I should as an American;
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I gave my observations. Some of them were very, very nice
about it, even though they disagreed with me.

Q. I see. Now, in that speech there you criticized the
Fascist regime, but, Mr. Musmanno, is it true or not true
that in the letter that you wrote to the United States which
appeared in the Pittsburgh Press on February 20, 1926,
almost a year later, how does it come that you had to write
a letter in defense of the Fascist regime?

A. I didn't defend the Fascist regime
Q. Wait a minute, now, let me quote your own words.

You said-excuse me-"What he did accept was the full
moral and historical and political responsibility for the
Revolution in 1922, which had nothing to do with the Checka
but was simply a turning out without bloodshed of the old
government and installing of the new." Does this state-
ment here infer that you were critical of the Fascist regime,
or isn't it true that if anyone read this letter as it is that
they would get a clear impression that you were defending
the Fascist regime ?

A. No, no. They would get a clear impression I was at-
tacking the Bolshevists who had captured 2000 towns, flew
the Red flag

Q. I know you are always raising the Red flag and fight-
ing Bolshevism

Mr. Lewis: Now, I object to this.

[fol. 1154] Q. (Continued:) -like Hitler did, but take it
easy on that and answer my question.

A. I'm not taking it easy. I'm telling you I was attack-
ing Bolsheviks in 1926 and I have attacked them ever since
down through the years.

Q. All right, we will stipulate that. As far as that goes,
you have always fought against Communism, but you raised
it as an issue in the election campaign every time it was
convenient for you ?

A. Well, I wasn't a candidate in many of these years;
I wasn't a candidate in 1940; I wasn't a candidate in many
of these years in which I made these speeches and intro-
duced resolutions against Communism.

Q. How did Mussolini come to power? Was he elected?

34-10
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Mr. Lewis: This is objected to-
A. He was invited by the King of Italy to come to Rome

and establish a government, and he did.

Mr. Nelson:
Q. He did?
A. That's right.
Q. Legally and legitimately?
A. Well, the King of Italy was the sovereign power. He

was a member of the Chamber of Deputies and he was asked
to form a government, and the first government that he
formed was not all Fascisti, it was a Coalition Govern-
[fol. 1155] ment, it contained members of the National
Party, the Liberal Party, a number of Parties were in-
volved. To that extent it was

Q. As he continued in power be done away with the oppo-
sition Parties and became a Dictator?

A. That's right; that's what I was inveighing against in
my speech.

Q. And in this statement here, Mr. Musmanno, in this
letter to the Pittsburgh Press you find no criticism of the
Fascist methods wherein--where at times they went and
poured castor oil down the throats of their opponents-

Mr. Lewis: I don't see

Q. (Continued:) You do find reason, don't you, to defend
them instead of criticizing that particular regime in this
letter which we know was published? We don't know at
all, isn't it true, Mr. Musmanno, that this letter was pub-
lished until you became an official of the Angot Government
in Italy and only after that this-

A. All you say is one deliberate falsehood from the first
sentence to the last. Now-

Q. Well, of course, you
A. Well, you are putting a question and you are putting

it in the form of a long speech, so therefore I have to reply.
Now, I could not possibly, in a letter to the paper, take up
the entire history of the Fascist phase of Italy. I was reply-
ing to one misstatement, historical misstatement, and as an
[fol. 1156] honest person I felt that I was in order to show
that that was a mistake. And then
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Q. It was important for you, do I understand, Mr. Mus-
manno, it was important for you to defend the Fascist
regime that it was absolutely ethical in its police adminis-
tration and so forth?

A. No
Q. That's what this letter shows, doesn' it?
A. The purpose of that letter was to show how Com-

munism was attempting to destroy Italy-
Q. Yes, I know--
A. -and how these young men who came back from

World War I, who were our allies and I fought side by side
with some of them, figuratively speaking, because I was in
World War I too, therefore I was praising these young men
who at the risk of their lives fought these Bolshevist in-
vaders, insurrectionists, incendiaries, and in many instances
killers and murderers, so I came to their defense in this
letter

Q. I see--
A. -because of this XYZ who did not have the courage

to give his name, because of misstatements made in that
letter.

Q. Now, one more thing, Mr. Musmanno: Isn't it rather
interesting that in the speech that saw the light for the first
time in 1944, which you say you made in 1925~

A. Well, that's not true. It didn't see the light in 1944;
it saw the light in 1925.
[fol. 1157] Q. That's when it was published, let's say it
was published

A. It could have been published.
Q. Well, you hadn't stated that before. You said it was

preserved on old yellow paper, and so forth. Didn't you say
that ?

A. I didn't say it was not published. I don't happen to
have it. All I know is that this man took it to the paper
and it was printed in 1944 when I was there and I got a
copy of it.

Q. I see. Isn't it interesting that in this letter, this speech
that you made in Rome before you wrote the letter to the
Pittsburgh Press, you speak of the Fascists gushing foun-
tain of blood, that Mussolini and his system has caused a
gushing fountain of blood, but you don't say that here, Mr.
Musmanno.
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A. No, no---
Q. In this letter you say that they were heroic

Mr. Lewis: I object to-
A. But I didn't say that, Mr. Nelson. You aren't read-

ing it correctly. I said that in the event that Mussolini
would take the country into war. I wasn't talking about
the Fascists

Mr. Nelson:

Q. Yes, you predicted that Fascism would lead to war, I
understood you.

A. But it was very obvious that he
Q. As a matter of fact, the Fascists were already in war,

[fol. 1158] isn't that true, in 1944?
A. It isn't true; that isn't true
Q. That's when you conjured this thing up?
A. No, you are absolutely-
Q. And you had planned it, didn't you?
Mr. Lewis: I object to that question-
A. You are stating an absolute falsehood.

Mr. Nelson:

Q. And you knew you had to cover this up ?

The Court: This is highly argumentative
A. You are stating a falsehood from one sentence to the

next. I won't use stronger language, which could well apply
to you, Mr. Nelson.

Mr. Nelson:
Q. All right. Very interesting. The letter comes to

light-
The Court: That is all argumentative, Mr. Nelson. You

can argue that to your heart's content to the jury, but don't
argue with the witness on it.
[fol. 1159] Mr. Nelson:

Q. Well, now, you stated here that you had advocated
these various resolutions at these conventions of the
American Legion, I'm not going to go through the dates,
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and did you at any time introduce a Bill in the State Legis-
lature to outlaw the Fascists in this country, the Nazi Bund
or the Ku Klux Klan?

Mr. Lewis: This is objected to as being incompetent, ir-
relevant and immaterial.

The Court: Well, that's-

A. You asked that question and I answered it before.
The Court: That's repetitious.
Mr. Nelson: Well, the man says he goes to conventions

of the American Legion and passes resolutions against the
Ku Klux Klan.

Mr. Nelson:
Q. My question is why didn't you have a resolution intro-

duced, or a Bill in the Legislature-you had ample contact
with Legislators,-the Ku Klux Klan was committing vio-
lence in this country, the Nazis and the Fascists you knew
were going to be our enemies, as it turned out to be, but
you never saw fit to introduce a Bill to outlaw them, did you ?

Mr. Lewis: Object to this speech and make a motion to
[fol. 1160] strike

The Court: Objection overruled.
A. The Ku Klux Klan were not organized. It didn't have

a Charter as the Communist Party has. So, any Legislation
to do what was already done would be supererogatory.

Mr. Nelson:

Q. Well, what about outlawing the illegal activities, at-
tacking people and then permitted to go free without
trial

A. Who?
Q. The Ku Klux Klaners throughout this country. You

know, don't you, Mr. Musmanno, that 7000 people have been
lynched in this country, burned at the stake

A. No
Q. (Continued:) -and the Ku Klux Klan was the one

that did it?
A. I'll-
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Q. You always speak about being against violence----
A. Well, I am.
Q. Why didn't you do something about those people that

you could do something about right here?
A. I did, to the extent that I could. After all, I'm not the

whole Government, Mr. Nelson; I'm only one individual.
Q. I understand that, but you saw to it when you had a

chance to get an anti-Communist Bill passed, didn't you?
[fol. 1161] A. Because I was fighting Communism

Q. Sure you were
A. (Continued:) -and I regarded it as a danger and a

threat to our liberty.
Q. And you were also fighting against democracy, Mr.

Musmanno ?
A. No, I wasn't fighting against democracy. How can

you say that?
Q. By attempting to shut me up, by burning these books,

by not allowing people to think what they want and do what
they want, so long as they do things for the good of the
country, that's what you are trying to do ?

A. Well, but you are attempting to overthrow the Gov-
ernment by force and violence-

Q. That's your contention-
A. -and to establish a Soviet Government supported by

the Red Army, and Mr. Foster said that who is your Na-
tional Chairman, that he-

Q. Now, Mr. Musmanno, don't try to crawl out from the
question I put to you

Mr. Lewis: I object to all this.
The Court: Yes

Mr. Nelson:

Q. I asked you what you did about the Ku Klux Klan, the
Nazi Bund and the Italian Fascists ?

The Court: He said he didn't do anything. Beyond that
[fol. 1162] you can argue that-

Mr. Nelson:

Q. All right. Is that what you said?
A. No, I said that the Ku Klux Klan was not an organi-
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zation with a Charter, and what they did was against the
laws of the country and they could be punished for assault
and battery, for murder, for arson-

Q. Couldn't that be done to me too if I did that, or any-
body else 

A. Yes, and-
Q. All right
A. Yes.
Q. Why are you so concerned about outlawing the Com-

munists but you are not concerned with attacking the people
that are doing so much harm to our country as, for example,
the Nazis have done, and the Italian Fascists, when they
declared a war on this country?

A. I-I offered my life on the battlefield against the
Nazis, against the Fascisti, I went to war and was wounded
twice on the battlefield and shed my blood. That's how
much I attempted to do to fight the Nazis and the Fascisti.

Q. All right, and that's how you are going to get around
the question I asked--

Mr. Lewis: Now I object-
The Court: No, no, he has answered the question. He

[fol. 1163] said there was Legislation on the books concern-
ing that. He didn't do anything personally advocating
other Legislation on it. As I understand, he answered-

Mr. Nelson:
Q. You feel that there was ample Legislation to take care

of those matters, is that right?
A. We-you are being proseucted under the Sedition

Law-
Q. I'm not saying anything about myself now~
A. -which says that you cannot have, sell, possess, cir-

culate and distribute literature which urges violence and
revolution against the Government of the United States.
That's what you are being tried for and that's the rea-
son

Mr. Nelson: Your Honor, I object to that.
The Court: The objection is sustained. It's the preroga-

tive of the Court to tell the jury what he is being tried for,
Judge Musmanno, and we will do so.

Mr. Nelson: That's all, your Honor.



536

[fol. 1164] PAUL CROUCH, a witness called on behalf of
the Commonwealth, having been duly sworn, testified as
follows:

Direct examination.

Mr. Cercone:

Q. What is your name, sir?
A. My name is Paul Crouch.
Q. Where is your residence?
A. My present residence is Washington, D. C.
Q. All right, Mr. Crouch, where were you born?
A. I was born in the village of Moravian Falls, Wilkes

County, North Carolina.
Q. And what was your father's occupation?
A. My father was a Baptist Minister, rural school teacher

and farmer.
Q. What was the general extent of your public educa-

tion, Mr. Crouch?
A. Grammar school, high school, University extension

and correspondence courses from five or six different col-
leges and universities over a period of many years; studied
journalism, languages, Russian, Spanish, French, some
study of law.

Q. Do you have a teacher's certificate?
A. I was given a teacher's certificate by the State of

Florida. I don't know whether it's still in effect or not.
Q. Mr. Crouch, will you state briefly your major jobs

prior to 1925?
[fol. 1165] A. After leaving high school I worked at the
Reest Cotton Mills in Winston Salem, North Carolina, for
a few months; for about a year at the Brown & Williamson
Tobacco Company; then I went into the field of journalism;
associate editor of a monthly humorous magazine called The
Fool Killer at Boomer, North Carolina; 19-that was in
1922 and early '23; in 1923 I went to Statesville, North
Carolina, on the editorial staff of the Statesville Sentinel,
a morning daily, and became managing editor; after that
I worked as a printer on another paper for a brief period,
and entered the United States-and served in the United
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States Army. Those were my major occupations prior to
1925.

Q. Are you now employed, Mr. Crouch?
A. I am.
Q. By whom?
A. I'm employed by the Immigration and Naturaliza-

tion Service of the Department of Justice.
Q. Where are you working now?
A. At Washington, D. C.
Q. And who was your last employer before you were

employed by the Department of Justice?
A. My last employer, so far as payroll is concerned, was

the State of California. I was employed as special in-
vestigator for the California Senate Fact Finding Com-
mittee on Un-American Activities, 1950.

Q. Mr. Crouch, have you ever been a member of the
Communist Party 

A. I was.
[fol. 1166] Q. Will you explain briefly what the circum-
stances were under which you became interested in the
Communist Party?

A. I had been a member of the Young People's Socialist
League prior to the organization of the Communist Party
in 1919. I began the study of Socialist literature around
the age of ten; around the age of twelve I was studying
more the writings of Marx and Engels and Beeble and
other leaders of the Socialist movement. And from the
time that the Communist Party was organized in 1919 I
was acquainted with members of the Underground Com-
munist Party, first formed as-first two Parties, the Com-
munist and the Communist Labor Parties, then they were
merged into the United Communist Party. I was acquainted
with members of these Parties which became one Party,
the United Communist Party, from the time of its organi-
zation in 1919, received their literature, studied their litera-
ture, agreed with part of it but it would take me a long
time to accept their programs so far as the means of achiev-
ing power were concerned, and I did not finally reach the
conclusion I should join the Party until 1925-

Q. Just a minute. I think you are going too fast. Now,
when did you join the Communist Party?
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A. 1925.
Q. When did you leave the Party?
A. Early in 1942.
Q. So that is, roughly, a period of 17 years?
A. Correct.

[fol. 1167] Q. Now, during that 17-year period, Mr.
Crouch, what positions did you hold in the Communist
Party, and give the dates?

A. I held full time positions over a period of 15 years,
from 1927 until 1942. The major positions-I mention the
major positions only-from 1927 to 1930 I was the head of
the Joint Department of the Communist Party and the
Young Communists League for work in the armed forces,
and thereafter a consultant to this department. I was a
member of the Communist Party's Youth Organization
Auxiliary, the Young Communists League, a member of its
National Committee from about 1926 until 1930. From May
1927 until 1930 I was National Educational Director of
the Young Communists League and editor of its official
publication, The Young Worker. In 1927 and 1928 I
served on the editorial staff of the Daily Worker, official
organ of the Communist Party. In-from November 1928
until some time in the early '30's I was a member of the
National Executive Committee of the Communist organiza-
tion known as the International Labor Defense. In the-
from December of 1927 until some time in April 1928 I was
a representative of the Communist Party, the Young Com-
munists League, the Joint Department for work in the
armed forces of both organizations, to several bodies of
the Soviet Union, to the meeting of the Executive Com-
mittee of the Communist International in Moscow in Jan-
uary 1928, the Executive

Q. You say that took place in Moscow?
A. In Moscow, in January 1928; and the meeting of the

Executive Committee of the Young Communists Inter-
[fol. 1168]national, also in Moscow in February 1928; a
delegate to the Red-to the World Congress of the Red
International of Trade Unions in March 1928. Through
late January, February and March, I served on a Com-
mission of the Communist International, and the Young
Communist International, a Commission of five members,
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for preparing-known as the anti-Militarists-as the In-
ternational Anti-Militarist Commission, to draw up a pro-
gram on work in the armed forces throughout thp world.
I was a representative of the American Communist Party
and its allied organizations, in meeting with general staff
officers of the Red Army in Moscow. I was a represen-
tative of the Young Communists International to the Red
Army of the Soviet Union on its 10th anniversary in Feb-
ruary of 1928, and there was made an honorary regimental
commander of the Red Army. In 1932 I was Communist
Party organizer for Eastern Virginia, for the Norfolk,
Virginia, area. From about April 1933 until June 1934
I was Communist Party organizer for the State of Utah..
In June 1934, until about the end of 1937 I was District
Organizer of the Communist Party for the Carolina Dis-
trict, that is North and South Carolina. From the Spring
of 1938 until September of 1939 I was editor of The New
South, the official organ of the Communist Party through
all the Southern States, and at the same time a member of
the Alabama, Georgia, Mississippi District Bureau and
Chairman of the Control Commission of the Communist
Party of that district. From September of 19-Septem-
ber 1939 until April 1941 I was District Organizer of the
[fol. 1169] Communist Party for Tennessee. From May 1,
1941 until about the 1st of January, or the first week of
January 1942, I was Alameda County, California, organi-
zer of the Communist Party until succeeded by Steve Nel-
son in January of 1942. I was a member at the same time,
that is from May 1, 1941 until January 1942, of the Dis-
trict Bureau of the Communist Party for the District of
California, Hawaii and Nevada, also known as District 13.
In 1929-then I was a delegate to the following conventions,
National Conventions of the Communist Party: In March
1929, in New York City; in April, 1934, in Cleveland, Ohio;
in June 1936, in New York City; in May 1938, in New York
City, the end of May '38; in the Summer of 1940 in New
York City; and a special National Convention of the Com-
munist Party in November of 1940. I also served on several
commissions of the Central Committee of the Communist
Party, including the Negro Commission, and the Trade
Union Commission, the National Textile Fraction of the



540

Communist Party. These are the major positions, in addi-
tion to scores of other positions at the same time. One im-
portant position I should mention is that in 1928, in addi-
tion to my other duties, and early in 1929 I was National
Secretary of the Anti-Imperialist League in the United
States.

Q. Mr. Crouch, you spoke of having been succeeded as
District Organizer of Alameda County, California, in Jan-
uary 1942, by Steve Nelson. Is that Steve Nelson in the
court room this morning?

A. Steve Nelson is in the court room this morning, the
man in the gray suit at the table opposite you.
[fol. 1170] Q. This defendant, across the table from me
(indicating) ?

A. Yes.
Q. Now, you left the Party in January 1942. What have

you done since?
A. I worked-from 1942 until 1945 I worked in Defense

industries at the Boyle Plant of the United States Steel
Products Company, that's a subsidiary of U. S. Steel; and
at the same time I served as Chairman of the Board of
Trustees of Local 1798 of the Steel Workers of the CIO; a
representative of the Steel Workers in Alameda County
to the Alameda County CIO Industrial Union Council. In
1945 I moved to Brownsville, Texas; worked in 1945 and
1946 for Pan-American World Airways; at the same time
I was elected secretary of Local 503 of the Transport
Workers Union, representing the employees there, and was
a delegate of that Union to its National Convention in New
York in 1946; and in 1946 I was State Vice President of
the CIO of Texas. In 1947, early in 1947, I moved to Flor-
ida where I was editor of the official publication of the CIO
for the State of Florida, The Union Record, an official
newspaper; also State Publicity Director and Public Re-
lations Director of the CIO for Florida, holding that posi-
tion until the end of the year, and early the next year I
worked briefly as editor of a weekly newspaper, The Dade
County News; later worked for the Miami Herald, Miami
Daily News. And then in 1949, testified in May of 1949
[fol. 1171] 1949 before the Senate-before the United States
Senate Committee, before the House Committee on Un-
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American Activities. In the Fall of 1949 I was subpoenaed
as a witness to California at the trial of Harry Bridges,
which took up considerable time. And in January 1950 I
was employed as special investigator for the California
Senate Fact Finding Committee on Un-American Activi-
ties, for the first five months of the year 1950. And then
in this-in this year for the first few months I was unable
to work because of the critical illness of my son in the hos-
pital until his death in March. Then in the Summer of this
year I began working for the Department of Justice

Q. Last year?
A. Of this year-of 1951.
Q. Yes, we're in 1952 now-
A. Yes, I mean last year.

Mr. Nelson: Your Honor, may I just raise one question
-not pertaining to this. I overlooked what I think was
the proper time to make a motion regarding- the testimony
of Judge Musmanno.

The Court: Well, we are going to-
Mr. Nelson: I want to make a motion to strike his testi-

[fol. 1172] mony because he admitted on the stand he never
saw me until he filed the Information against me; there-
fore his testimony was hearsay and not based on proper
evidence.

The Court: The motion is overruled.
Exception noted.

Noon recess.

[fol. 1173] Friday, January 4, 1952.

Afternoon Session

PAUL CROUCH, recalled.

Direct examination.

Mr. Cercone:
Q. At noon recess you were telling us about what you had

done since you left the Communist Party in 1942. Had you
completed that?

A. I don't think I touched on some of the major aspects.
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In addition to what I mentioned this morning I was a wit-
ness for the government in the trial of Remington. In con-
nection with my work for the California Committee, and my
present work, I have carried on the most extensive investi-
gation into Communist activities, both in the United States
and abroad. Reading the Communist Press; its publica-
tions in this Country; its publications in foreign countries;
translations of the major articles of Pravda; translations of
radio broadcasts from Moscow, Bucharest, Budapest,
Prague, Peking, and the North Korean capital, and other
places in the Communist world.

Q. That is in connection with your duties in the Depart-
ment of Justice ?

A. Yes.
Q. How is it you became employed with the Government

of the United States?
[fol. 1174] A. Well, I applied for a position last summer
and my application was accepted.

Q. Did you have any interviews with anyone?
A. Yes, with Mr. Payton Ford, Deputy Attorney Gen-

eral of the United States.
Q. Just briefly, Mr. Crouch, do you know the structure of

the Communist Party? Just give it to us briefly?
A. The structure of the Communist Party has based its

foundation on what is called the "unit," also known as a
branch club nucleus. These units may be anywhere from
three members to several dozen, according to circumstances.
These units are organized either on a territorial basis,
where the people live, or the basis of their occupation; the
factories in which they work or the positions that they hold.
These units, or branches, or clubs are formed into sections
of two; maybe a dozen or more units in one section, and sec-
tions may be on a territorial basis, according to where the
people live, or that also may be on an occupational basis,
or on the basis of strategic bases in which the members are
based. The sections in turn form, as a rule, county organiza-
tions, with a county organizer and a county committee, and
the counties make up the state or district. A district may
be composed of one, or more than one state. For example,
Tennessee was a district; and in other cases there may be
several states grouped together as, for example, California,
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Nevada and Hawaii were grouped together to form District
13 with central headquarters in San Francisco.
[fol. 1175] When I joined the Communist Party the coun-
try of the United States was divided in 13 districts. When
I left the Communist Party there were approximately 30
districts in the Country. Each of the districts have-I
should say sections, the counties also have committees and
organizers at the head of these respective organizations. In
the district there is a district organizer at the head, a dis-
trict committee, a small executive body, as a rule, known as
a District Bureau, composed of the leading members of the
district committee, living near the district headquarters
and able to meet as frequently as once a week. These dis-
tricts

Q. Well rather than the functions now, give us the struc-
ture of the Party, the skeleton structure, just the different
levels.

A. The districts then make up the National organization
with a central committee and officials of the Party, and the
American Communist Party, at the time I was a member,
was one section of the world organization of the Communist
International with its headquarters in Moscow.

Q. So, the top headquarters are in Moscow?
A. Yes, sir.
Q. And in the United States, the top level organization

was the National Board, is that right?
A. It was known generally as the Central Committee, or

National Committee, during the time of my membership,
later the name was changed to the National Board.

[fol. 1176] Mr. Nelson: This is objected to, I want to raise
an objection. I understood that the Communist Party
wasn't going to be on trial in this case. I permitted this
witness to go on without objection to see if Mr. Cercone
would stop this line of examination, and he hasn't. I believe
that to permit him to continue on this line would be wrong.
I urge the Court to stop him. I move him to be stopped on
this line.

The Court: I think the outline of the organization of the
Party is involved here, Mr. Nelson. This jury was in-
structed originally to ask questions concerning membership
in the Party. They were told that membership in the Party



544

alone, was not sufficient to convict you, or any other person,
but I think it is an ingredient here that is proper evidence,
but the jury is instructed again and will be instructed in
the charge that membership in the Communist Party is not
sufficient to sustain this indictment. The Communist Party
is not being tried. However, insofar as this is concerned,
the purposes of which you are associated with the various
[fol. 1177] exhibits, membership and participation in the
work of the Communist Party may play a part. I can't ex-
clude it from the record. I will overrule your objection
and grant you an exception.

Mr. Nelson: May we approach the bench, your Honor?
The Court: Very well gentlemen, come up.

(At side bar.)

Mr. Nelson: I came to side bar for this reason. He testi-
fied here a few minutes ago that he testified previously in a
trial of Remington. The Remington case, I believe, was a
commission under the heading of a spy case, or some such
case, I don't know which one-I think there were two trials
of this man. I don't know which one he refers to. I believe
on the basis of that line, the proper thing would be to with-
draw a juror and order a mistrial. This is highly prejudi-
cial, and it carries the connotation that I am a spy, and those
remarks made by Mr. Cercone in his opening, addressed to
[fol. 1178] the jury, and they were not stricken then. Repe-
tition of those ideas builds up and begins to mount and has
a highly prejudicial effect on my case, and I urge the Court
to consider that and grant me my motion.

The Court: The motion is refused and an exception is
noted.

Mr. Nelson: What is your position on this matter, if the
Court please? Has he got a right to refer to such trials as
that?

The Court: He should not go into any elaboration of any
participation on any other trial.

Mr. Cercone: We are just qualifying him on his qualifica-
tions as an expert witness. He was called as an expert wit-
ness, that is all.

The Court: Now that we are here, what is the offer as to
his testimony?

Mr. Cercone: It is to show the attempt and course of
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guilty conduct which has been judicated in cases, in recent
cases.
[fol. 1179] Mr. Nelson: I have another motion, your
Honor. This man has gone back into ancient history.
Aren't we supposed to try the case on alleged acts commit-
ted within a two year period?

The Court: Yes, anything you may have done within
two years of the date on the information. That does not
preclude all evidence associated with matters of this kind
prior to that time, as related to the matter of intent or pur-
pose, as you interrogated Judge Musmanno on his motives
and his intents, and prejudices and so forth. I would grant
the District Attorney some leeway on matters of your prior
activities. This is being done solely for the purpose of
showing your intent of the use of this literature within the
time of the two year period; that was the sole purpose.

Mr. Nelson: Is this witness going to be permitted to talk
ancient history?

The Court: No, generally as to the structure of this
Party, and he may testify, as he did identify you as suc-
[fol. 1180] cessor to him in Alameda, California in the
capacity which he stated, and he will be permitted to testify
as to you personally, as to certain activities you may have
been alleged to have participated in.

Mr. Nelson: I know this man's testimony. He testified at
the last trial.

The Court: I don't know. I didn't review this evidence.
I haven't any knowledge of that.

Mr. Nelson: I know that he will go into side questions un-
less the Court keeps him to it-what he did there and what
I did.

The Court: You qualify him as to the basis of giving a
picture of the Communist organization, and beyond that any
connection Mr. Nelson had with the Communist organiza-
tion.

Mr. Cercone: It will become apparent that the activities
and concerting venture of one member will be imputed to the
other.

Mr. Nelson: Am I going to be tried with the association
[fol. 1181] of other people in another organization?

The Court: You are not responsible for the activities of

35-10
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certain association-, but you are if you participated in an
organization that had a purpose you are responsible for, or
your actions which you can be held to have subscribed.

(End side bar.)

Mr. Cercone:

Q. And will you explain to us what the structure is in the
United States, so far as the head of the organization is con-
cerned ?

A. The Party in the United States had a secretary, gen-
eral secretary or executive secretary, or secretariat at the
head. The Central Committee, also known from time to
time as the National Committee, and National Board, and
with a small resident body; in or near its headquarters-
first in Chicago and later in New York, known as the Politi-
cal Bureau and frequently referred to as the "Polit Buro"
for short. The term we generally used in the body in refer-
ence to this small executive body of the Central or National
Committee, that met weekly and usually-

The Witness: Strike that.

A. (Continuing:) And there was also representatives
sent from time to time to this Country by the Communist
[fol. 1182] International in Moscow who had authority over
this Central Committee, and over the Secretary, and other
officials, and when they spoke in the name of the Communist
International, their wishes had to be carried out.

Mr. Nelson: I object to this, your Honor.
The Court: You object to the remark that, "orders had to

be carried out, " is that what you mean?
Mr. Nelson: That is right, your Honor.
The Court: I suppose that is another way of stating that

they had authority over the Secretariat and Central Com-
mittee of the United States group. Objection overruled
and exception noted.

Mr. Cercone:

Q. Did you, yourself, meet some of these representa-
tives from Moscow?

A. Yes.
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Q. Who were some of them?
A. One was Assonov from the Soviet Union, Moscow; one

was Harry Politt from England; the present General Secre-
tary of the Communist Party of Great Britain; William
Rust, from England, the present editor of the Daily Worker
of England.

[fol. 1183] Mr. Cercone:
Q. Not all of them, just a few.
A. Dengel from Germany; Mikhailov from Russia; those

were some.
Q. Now Mr. Crouch, you stated that you attended the

special National Convention held in 1940 in New York City.
Who else attended that Convention?

A. Oh, just the members of the Central Committee; the
district organizers; the editors of the Party press; addi-
tional elected delegates from the districts.

Q. How would you classify that group of people?
A. The National leadership of the Party.
Q. In other words, the National leaders of the Com-

munist Party attended that convention?
A. Yes.
Q. Who were some of those members?
A. Some of those members were Earl Browder, Jack

Stachel, A. Blake alias William Weiner, J. Peters, Max
Bedacht, Steve Nelson, myself, Paul Crouch, Rob. F. Hall,
William Schneiderman, John Williamson, and Gilbert
Green; those are some of the major ones.

Q. Is that the Steve Nelson that is the defendant in this
case?

A. Yes, sir.
Q. How long did that convention last?
A. Two or three days. I don't remember the exact

duration.
Q. While you were present was the purpose of the con-

vention explained to you?
A. It was.

[fol. 1184] Q. By whom?
A. By Earl Browder.
Q. Who was Earl Browder?
A. He was the General Secretary of the Communist

Party.
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Q. Was Steve Nelson present 
A. Yes.
Q. And what was the explanation of Mr. Browder?
A. Mr. Browder's explanation was that the-that an act

called "Voorheis Bill" had been passed by Congress, and
if the Party continued its open affiliation with the Com-
munist International it would require the Party to register
as a foreign agent; that to prevent this and protect the
legality of the Party it was necessary for the Party to take
the formal action of formally voting a resolution of this
affiliation from the Communist International, with the un-
derstanding that our real relationships would remain the
same as in the past; that formal relationships had been
necessary in the early days of the Party, but were no longer
necessary.

Q. Is that the Resolution that was purely passed to cir-
cumvent the requirements of the Act of Congress?

A. Correct.
Q. Now, you also stated that you were a member of the

District Bureau of the Communist Party for California,
Nevada and Hawaii; is that right?

A. Yes.
Q. When was that?

[fol. 118:5] A. That was from May 1st, 1941 until the first
week of January, 1942.

Q. How did you become a member of that District?
A. I was assigned to go to California by the Central Com-

mittee of the Party, to go as organizer for Alameda County,
as a member of the Bureau, and I was formally coopted by
the Bureau on my arrival. The word "coopted" meaning,
a term in the Communist Party by which the Committee, by
its own vote, adds new members to it.

Q. Now, were there other members on the District Bu-
reau, that is California, Nevada and Hawaii?

A. Yes.
Q. Who were they?
A. They were William Schneiderman, Rudy Lambert,

Walter Lambert, Louise Todd, Steve Nelson, Elita O'Con-
nor Yates, and myself.

Q. Is this the Steve Nelson, the defendant here?
A. Yes.
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Q. Having been a member of that District Bureau, do
you know what the function and purpose of that district
were?

A. Yes.
Q. How do you know?
A. First of all, I was familiar with the purposes of that

district, its activities, since the late 20's by virtue of my
national position in that Party. I become more closely
familiar after May 1st, after serving on the District Bureau
as a part of the district leadership, of attending meetings
[fol. 1186] every week of the District Bureau, held each
Wednesday, and the full meetings of the District Committee
held from time to time.

Q. Now, where would you meet?
A. Prior to June the 22nd, from the time of my arrival

from May 1st until June 2nd, the District Bureau met at a
private residence, second floor, in a large living room, cover-
ing the entire second floor, of a home, and I don't know the
address-I was always taken there by other people-after
June 22nd, until as long as I remained with the Bureau we
met in Schneiderman's office, Height Street, San Francisco,
the district headquarters of the Party.

Q. And was Steve Nelson in attendance there?
A. He was in attendance, both prior to and after. I don't

recall any District Bureau meeting where he was absent.
Q. You don't recall any Bureau District meeting where

he was absent?
A. Yes.
Q. Now, what was the function of the Bureau?
A. The functions of the Bureau were to receive the direc-

tions of the Central Committee of the Party; to study and
analyze those directives as applied to California, Nevada
and Hawaii; to carry out these directives and the Party
line as we had all learned it from the study of Marxist,
Leninist, Stalinist literature; to formulate policies and
activities that would advance the Communist organization
and would work toward realization of its aims through
activities in that district.
[fol. 1187] Q. What were the nature of the directives,
specifically?

A. These directives were voluminous and varied, and in
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general they fell into two distinct categories. One, the
directives we receievd prior to June 22nd, and two, those
we received after June 22nd. The ones received before
June 22nd

Q. What year, now?
A. 1941. The directives we received prior to June

22nd
Q. Other than that, in what phases of the community life,

or economic life of California, Nevada and Hawaii did you
work in?

A. Every phase without exception. I can't think of any
phase of California life, or activities in Hawaii

Q. Did any of them have to do with the military?
A. Many did.

Mr. Nelson: Objected to, your Honor.
The Court: Objected to as leading. Don't lead your

witness.
Mr. Nelson: He is trying to put words in this trained

seal's mouth.
The Court: Just a moment. I sustained your objection.

Rephrase your question.

Mr. Cercone:

Q. Now, continue with your testimony.
A. The activities of the Party covered the trade union

[fol. 1188] fields and the C. I. 0., the A. F. of L.; the Rail-
road brotherhoods; it included the large number of mass
organizations that were under the control of the Communist
Party. It included activities in and efforts to infiltrate
other organizations and influence them; it included political
life of the Democratic and Republican and the Socialist
parties in the State; what our position should be in relation
to them; what our secret members of those organizations
should do; it included youth activities; cultural; work in
the churches. There was no phase of life that I can think
of that it didn't cover.

Q. You spoke of "Party line". What do you mean by
"Party line" ?

A. By "Party line," I mean the position officially taken
by the Communist Party of the United States and the
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world Communist movement on the major political and
economic questions of a given period.

Q. Where would this Party line be received from so that
you could carry out your work?

A. Well, we received this through the District organize-
we received this partly through the Party Press, more par-
ticularly through the District organizer, William Schneider-
man, through his correspondence with the Central Commit-
tee, which correspondence he showed to Steve Nelson, to
me, and the other members of the Buro, and to visits on
rather frequent occasions, to Central Committee meetings
in New York, taken by himself as District organizer and
accompanied by-

Q. Very well. When you say "himself" you mean-
[fol. 1189] A. William Schneiderman, district organizer,
frequently went to New York to attend the meetings of the
Central Committee, accompanied by two Central Committee
members in California. There were two members at that
time, in 1941, who were members of the Central Com-
mittee.

Q. Who were they?
A. Steve Nelson and Oneida Whitney.
Q. Steve Nelson would go from California to New York?
A. Yes.
Q. Accompanying Mr. Schneiderman?
A. To attend meetings of the Central Committee in New

York.
Q. And then he would return to California?
A. Yes.
Q. And what would he do there 
A. And then he would read the report at the District

Bureau, and at full meetings, that we would call of the Dis-
trict Committee, for the purpose of hearing their reports
on the decisions of the Central Committee and on the line
of the Party.

Q. Would Steve Nelson personally do that?
A. Personally, yes.
Q. At that time did you know William Z. Foster?
A, I knew him very well, I had known Foster-
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Mr. Nelson: Your Honor, I object to this line of question-
ing. The name "Foster" has not been brought in by this
witness.
[fol. 1190] The Court: He just asked him whether he
knew him and he said he did. Objection overruled.

Mr. Cercone:

Q. Will you answer the question?
The Witness: Will you read my part of the answer?

(Answer read.)

A. -for many years, since 1927.
Q. And who was William Z. Foster?
A. National Chairman of the Communist Party, and

member of the Polit Buro, and a member of the Executive
Committee of the Communist International.

Mr. Cercone:

Q. Now, during this time you and Steve Nelson were on
the District Bureau of California, Nevada and Hawaii dis-
trict, did you and Steve Nelson ever discuss the infiltration
policy?

Mr. Nelson: That is objected to as a leading question.
The Court: Objection sustained as to it being a leading

question.

Mr. Cercone:

[fol. 1191] Q. Now, you previously said that you worked
in all phases of the life, the community life and so forth,
of the states of California, Nevada and Hawaii. Have you
covered all those stages?

A. No. The life of Hawaii and California is extremely
complex. It included the cultural and scientific activities; it
included the University of California at Berkley, and
U. C. L. A. University at Los Angeles, and Stanford Uni-
versity; it included the work among scientists and pro-
fessionals; it included the building of the International
Workers Order, the International Labor-

Mr. Nelson: May we approach the bench, your Honor?
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The Court: Yes, come forward.

(At side bar.)

Mr. Nelson: I want to raise an objection against these
questions, that were put to this witness in the last few
minutes. One of those that was put, and on what he at-
tempted, or volunteered the answer, was working with the
Communist Party in the scientific work.

The Court: He said that he worked in the various fields
of science.

Mr. Nelson: I don't know my legal position here. I
[fol. 1192] believe it is wrong and I raise that objection
because it is prejudicial.

The Court: The objection is overruled and an exception
is noted. Reframe your question, so that you do not ask
leading questions.

(End side bar.)

Mr. Cercone:

Q. Continue your answer.
A. Will you read my answer, please?

(Answer read.)

A. (Continuing:) The International Workers Order, and
it also included as one of the major points of our activities,
the circulation of Communist literature, books, papers,
pamphlets, the building of circulation of the Daily Worker,
the People's World; the Marxist-Leninist-Stalinist educa-
tional activities through schools that we organized and
study groups that we had formed. It included the holding
of memberships, of meetings of the Communist Party on
county scales, on section scales, and civic conditions; on
unit or branch scales for the purpose of receiving reports
from me, Steve Nelson and other Party leaders in Cali-
fornia. It included the question of strike activities in the
State; when to urge to strikes; when to oppose strikes;
what position to take in relation to specific strikes that went
[fol. 1193] on while I was on the Bureau; what instructions
to give to the Communist Party leaders who were in, some
cases, directing the strikes, in some cases trying to direct
the strikes, and many other phases.
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Q. Did Steve Nelson have any connection with the book
stores?

A. Yes.
Q. What connection?
A. First of all there was the Central Book Store in San

Francisco that handled wholesale books for distribution to
Alameda County, and other areas, and with a retail store
for sale in San Francisco. This book store was located in
San Francisco and Steve Nelson was county organizer for
San Francisco County from May 1st, 1941 until January,
1942, and therefore, this came directly under his primary
responsibility. Also, the general supervision of these
book stores and literature was under the over-all political
supervision of the District Bureau composed of Steve Nel-
son, myself, William Schneiderman, Rudy Lambert, Walter
Lambert, Loius Todd and Elita O'Connor Yates.

Q. In all these activities that you testified to, did Steve
Nelson participate in them?

A. Yes.
Q. You spoke of a school, or schools. What kind of

schools did you have out there?
A. Well, we had, my personal knowledge and participa-

tion, two schools held in Alameda County, one in May and
June of 1941-week-end school-for a study of methods of
[fol. 1194] underground work and party activities during
underground periods-

Mr. Nelson: That is objected to, your Honor. He is
drawing conclusions in his testimony.

The Court: Objection overruled. Exception noted.

A. -and the second school was held at the Finnish Hall
in Alameda County, about November of 1941, and many
other classes, but those were the major schools with which
I had occasion to be connected and remember to recall the
details.

Q. Now, why did you call that the "underground school" ?
A. Because that is what we called it in the District Bu-

reau; that is what we held the school for, to study the
methods and to prepare selected leaders of Alameda
County to take over the leadership of the Party; to carry
on Party operations if the Party should go underground,
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as we thought likely due to the International situation exist-
ing at that time. Therefore, we made a thorough and
exhaustive study of the Communists' position on the war,
revolution, and the political tasks and the tactical and
practical activities of the Communist Party during periods
of underground existence.

Q. What role did you take or play in connection with the
schools ?

A. As a member of the District Bureau I participated in
the decision to have the school.
[fol. 1195] Q. And who else participated in that decision
to hold the school?

A. William Schneiderman, Steve Nelson, Elita O'Connor
Yates, Louis Todd, Rudy and Walter Lambert.

Q. Well now continue, what role, what did you decide
you and Mr. Nelson, the defendant here, should do in con-
nection with that school?

A. We decided to have the school, to hold the school in
a secluded place, and decided on the farm of one Wilhemina
Loughrey, located on El Toyonal Road, near Orenda.

Q. Was it a general agreement that you should find a
secluded place to do that?

A. Yes, it was a decision of the Bureau.
Q. Did Nelson take part in that decision?
A. We all took part in that decision. Nelson, and I, and

the other members; it was a unanimous decision. And that
the major instructors at this school should be Rudy Lam-
bert, Steve Nelson and myself, and we should be aided from
time to time by Louise Todd, the organizational secretary
of the District at that time.

Q. So that you and Nelson, among others, were chosen
to instruct there?

A. Yes.
Q. Now, when he taught the class were you present?
A. I was.
Q. What was the class composed of?
A. The class was composed of approximately twenty,

or slightly more, carefully selected students from Alameda
County, the people we considered the most capable and
[fol. 1196] reliable, that we could rely upon in all event-
ualities.
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Q. Was Nelson present when you taught in the class?
A. Yes.
Q. Did you teach the object of the Party in that class?
A. Yes.
Q. Did Nelson teach the object?
A. He did.
Q. Did you teach methods of accomplishing the objects

in those classes?
A. I did.
Q. Did Nelson do so?
A. He also did.
Q. Were you present when he did that?
A. I was.
Q. What were the books used in that class?
A. Major books: The Major text books that were used

as text books were the" State and Revolution," "'The Com-
munist Manifesto," and a pamphlet-you would hardly call
it a book--" Lenin's Letter to American Workers," and in
addition we used as assigned reading to the students as
material for the instructors to quote from, and as guides to
our studies, the Program of the Communist International,
the Struggle Against Imperialist War, and the Task of
the Communists; some copies of a book, a pamphlet called,
"Why Communism", by M. J. Olgen and many other prob-
lems of Leninism, Foundations of Leninism, and we used
the Party papers, the Daily Worker and the People's
[fol. 1197] World, and some other books.

Mr. Nelson: My object of making my objection is that
they are going back apparently 12 years before this indict-
ment, and it is going to be another case of another person
who has a bunch of books, who picked them up, and they
are going to be brought against me.

The Court: We already have your objection on the rec-
ord on this subject, which we have overruled and have
granted you an exception.

Mr. Nelson: Your Honor, if this witness is telling the
truth under oath, these books have been circulated for 20
years, and he knows that.

The Court: That may be so. You may ask him that on
cross-examination.
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Mr. Nelson: You know what the trained seal will answer,
your Honor.

The Court: You may cross-examine as to his qualifica-
tions, and whether he is a paid witness, or a professional
witness. You have a right to do that.

[fol. 1198] Mr. Cercone:

Q. Mr. Crouch, I show you Commonwealth's Exhibit No.
60, being a pamphlet entitled "A Letter to the American
Workers," by V. I. Lenin, and ask you if that pamphlet was
used in the school out in Alameda, California, out in that
secret place?

A. It was.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 165, entitled

"The Communist Party Manual on Organization," writ-
ten by J. Peters, and ask you if this book was used in the
underground school, at that secret place on the farm?

A. We quoted from it, but it was not used as a textbook.
Q. You quoted from it?
A. We quoted from it.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 164, entitled

"The Struggle Against Imperialist War and the Tasks
of the Communists," being a Resolution of the Sixth
World Congress, and ask you if that book was used in
your underground school?

A. Yes, all the students were required to read this, and
it was used extensively for political analysis of the war.

Q. And did you and Steve Nelson teach from this book?
A. We did.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 166 entitled,

"Why Communism, Plain Talk on Vital Problems," writ-
ten by M. J. Olgen, and ask you if this book was used in
the underground school on that farm?

A. We circulated this through the school. We didn't
have enough copies to go around, and the students read
[fol. 1199] this, and brought it back, and it was given to
other students to read and bring back, and we used quotes
from it.

Q. Did Steve Nelson quote from this?
A. He participated in the discussion on it.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 163 entitled



558

"Program of the Communist International," and ask you
if this exhibit-not this exhibit but a book like it, was used
in the underground school, at that secret place on the farm?

A. It was assigned reading to the students, and Nelson
and I and Lambert quoted from it.

Mr. Nelson: I object to the use of this term "under-
ground school." It has not been established that there was
such a school. Merely a statement from this witness, who
knows what to say for the purpose of getting his $35.00
a day.

Mr. Cercone: I say again, your Honor-
The Court: All right. I will sustain the objection. The

witness has not stated it was an underground school. The
witness stated it was a school in a secluded farm, and
taught underground tactics.

[fol. 1200] Mr. Cercone:

Q. How was the school referred to by the members, in-
cluding Steve Nelson?

A. A school on underground work.
Q. Now, at this school on underground work I show you

Commonwealth's Exhibit No. 73 entitled, "The Theory of
the Proletariat Revolution," published by the International
Publishing Company and ask you if this book was used in
that school of underground work?

A. We quoted from it as reference material.
Q. Did Steve Nelson quote from it as reference material?

Mr. Nelson: You know what the answer should be, go
ahead.

The Court: Now, Mr. Nelson, you have a right to attack
him in all legitimate ways possible on cross-examination.

A. All the teachers participated
Mr. Cercone: I might say it is to the benefit of the de-

fendant to make things look ridiculous which, of course,
are not.

The Court: Mr. Cercone, you will limit yourself to ques-
tions at this time. Side remarks are out of place.
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[fol. 1201] Mr. Cercone:

Q. All right.
A. All the teachers participated in the discussion on all

quotes. I don't remember what he said specifically.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 168, which

is entitled "Dictatorship of the Proletariat," also pub-
lished by the International Publishers Company, and ask
you if this book was used out there in that school for un-
derground work?

A. Again there were quotations from it, and to give an
accurate answer it is necessary to explain the circumstances
of this book, and the previous book.

Q. All right, explain.
A. These two books were in wide circulation throughout

the County, in its book stores, and were already in the
possession of practically all the leading members, and they
were fairly familiar with them-they were among our
major books, we had publicized and sold through our Party
apparatus, and they were already owned by them, so it was
only necessary to make such references as a specific sub-
ject called for from them, which was done from time to
time.

Q. Now, I show you Commonwealth's Exhibit No. 167
entitled "Foundations of Leninism," also published by the
International Publishers Company, 381 Fourth Avenue,
New York. I might ask you, do you know what the Inter-
national Publishers is?

A. Yes.
Q. Well, what is it?

[fol. 1202] A. International Publishers, during the time
I was in the Party, was the Party's main publishing house
for revolutionary literature, together with Workers' Li-
brary Publisher. It was headed by Alex Trachtenberg, a
member of the Communist Party.

Q. A member of this International Publishers Company
was whom?

A. Alex Trachtenberg, of the Central Committee of the
Communist Party.

Q. Was this book used out there in that school on under-
ground work?
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A. Yes, it was used extensively.
Q. Did Nelson use it?
A. Yes.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 169, entitled

"State and Revolution," published by the International
Publishers Company, 381 Fourth Avenue, New York, and
ask you if that book was used at the school on underground
work?

A. Yes, it was our most important text book, and was
studied chapter by chapter, and discussed by our faculty
and instructors.

Q. Did that faculty, in reference to the book, include
Steve Nelson, the defendant?

A. Certainly.
Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 58, entitled

"Problems of Leninism," published by International Pub-
lishers, and ask you if this book was used out there in that
school on underground work, on the secluded farm of Mrs.
Loughrey?

A. Yes. It was also used along the same lines as
"Foundations of Leninism."
[fol. 1203] Q. Now, will you take this book, "Struggle
Against Imperialist War, the Task of the Communists,"
Commonwealth's Exhibit No. 164, and I ask you to read
from that book excerpts which were read by you and Nel-
son to the class?

The Court: Are you offering these books in evidence,
first?

Mr. Cercone: I am sorry. I am going to offer the Com-
monwealth's Exhibits. I will offer in evidence Common-
wealth's Exhibits-these are not in order so I will read
them off-Exhibit No. 163, being "The Program of the
Communist International"; Commonwealth's Exhibit No.
58, being "Problems of Leninism".

The Court: No. 58 is already in evidence.
Mr. Cercone: I am sorry.
The Court: Commonwealth's Exhibits Nos. 163 to 169,

is what you are offering now. We started at No. 163, did
we not?

Mr. Cercone: Number 169 being "State and Revolu-
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tion," and No. 164 being "Struggles Against Imperialist
War and Tasks of Communists"; 165 being "The Com-
[fol. 1204] munist Party Manual on Organization"; No. 167
being "Foundations of Leninism"; No. 168 being "Dicta-
torship of the Proletariat"; and 166 being entitled "Why
Communism".

The Court: All right, enter an objection by the defend-
ant to the offer of these books. Objection overruled and
exception noted.

Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, will you read from that exhibit?

The Court: These books are in evidence now. To what
extent are we going to limit these excerpts?

Mr. Cercone: It will be very brief, your Honor.
The Court: Very well.

Mr. Cercone:

Q. The excerpts which you taught out in that school?
A. From the excerpts, I recall we discussed most fre-

quently there, was on page 33, paragraph 32.
The Court: Do you have a copy of that for the defendant?
Mr. Cercone: I do not believe so, Your Honor.

[fol. 1205] Mr. Nelson: Well, let me see that, what he is
going to read first.

Mr. Cercone:

Q. What page is that?
A. 33.
Q. What paragraph?
A. 32. "The proletariat and Soviet Union harbors no

illusions as to the possibility of a durable peace with the
imperialists. The proletariat knows that the imperialist
attack against the Soviet Union is inevitable; that in the
process of a proletariat world revolution, wars between pro-
letarian and bourgeois States, wars for the emancipation
of the world from capitalism, will necessarily and inevitably
arise. '

Q. How did you and Nelson explain that as teachers?

36-10
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A. We explained that a military conflict between the capi-
talist world and

Mr. Nelson: That is objected to. I think he read the ex-
cerpts and he can't say what I said 12 years ago. I would
like to know how he could remember.

Mr. Cercone: Just a minute, and we will ask him.

Mr. Cercone:

[fol. 1206] Q. Do you remember what Nelson said about
that ?

The Court: Just a minute, Mr. Cercone. The fundamental
question is whether now, after he has read the parts from
the books emphasized, whether he can now place his inter-
pretation on it. Objection entered by the defendant and
overruled, and exception noted.

Mr. Cercone:

Q. Now, keep this very brief, Mr. Crouch. We will get
through it more quickly.

A. I did not finish the quote. If you will let me finish the
quote.

Q. All right.
A. "Therefore, the primary duty of the proletariat, as

the fighter for Socialism, is to make all the necessary politi-
cal, economic and military preparations for these wars, to
strengthen its Red Army-that might- weapon of the pro-
letariat-and to train the masses of the toilers in the art of
war. There is a glaring contradiction between the imperi-
alists' policy of piling up armaments and their hypocritical
talk about peace. There is no such contradiction, however,
between the Soviet Government's preparations for defense
and for revolutionary war and a consistent peace policy.
Revolutionary war of the proletarian dictatorship is but a
continuation of revolutionary peace policy 'by other
means.' "
[fol. 1207] Q. Now, very briefly, how did Nelson explain
that to the class?

Mr. Nelson: That is objected to.
The Court: Objection noted, overruled, and exception.
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A. All of the instructors participated in giving the same
explanation to the class. I cannot recall to what degree
I gave it, to what degree Nelson gave it and Lambert, but
we all participated in explaining this in the school. Well,
our explanation was that war between the Socialist world,
headed by the Soviet Union, and the Capitalist world,
headed by the United States, is absolutely and irrevocably
inevitable, based not alone on this paragraph, but on sup-
porting paragraphs that we read from other documents
we analyzed when discussing this quote; that war is in-
evitable. Therefore, it is necessary that the Party would
build and protect an underground apparatus and immedi-
ately to take the necessary steps to guarantee that the
F.B.I., and all the agencies of the American government,
cannot crush the Communist Party, prevent it from func-
tioning during such a war, and so that the Communist
Party will be able to help bring about the military defeat
of the United States, and insure the victory of the Soviet
Union.

Q. I direct your attention to page 10, paragraph 8. Will
you read that, please?

A. "But the overthrow of capitalism is impossible with-
out force, without armed uprising and proletarian wars
against the bourgeoisie. In the present epoch of imperialist
[fol. 1208] wars and world revolution, as Lenin has stated,
proletarian civil wars against the bourgeoisie, wars of the
proletarian dictatorship against the bourgeoisie, wars of
proletarian dictatorship against bourgeois states and
against world capitalism, and national revolutionary wars
of the oppressed peoples against imperialism, are inevitable
and revolutionary. Therefore, the revolutionary proletar-
iat, precisely because it is fighting for Socialism and for the
abolition of war, cannot be against every war."

Q. And what was the explanation given there?
A. The explanation given there was, following a discus-

sion on just and unjust wars, is that a war of the Soviet
Union would free the rest of the world from the chains of
capitalism is whenever a specific expedient is justified, it
must be aided by the working class of this country under the
leadership of the Communist Party, and of all countries.

Q. In connection with that read page 12, paragraph 10,
then we will ask you for your explanation.
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A. "The attitude in principle to a given war determines
also the attitude to the question of war. The proletariat
has no country until it has captured political power and has
taken the means of production from the exploiters. The
expression 'national defense' is nothing but a catchword,
and mostly a petty-bourgeois catchword to justify war. In
wars staged by the proletariat itself, or by a proletarian
State against imperialism, the proletariat defends its So-
cialist Country. In national-revolutionary wars against
[fol. 1209]imperialism, the proletariat defends its country
against imperialism. But in imperialist wars the prole-
tariat absolutely rejects 'national defense' as being defense
of exploitation and treachery to the cause of Socialism. "

Q. All right now, how was that explained to the class ?
A. It was explained that we cannot speak of our country,

as it is stated in this paragraph, the proletariat has no
country until it has captured political power. We have not
yet captured political power so, the United States is not
our country. We have one Father country to which we owe
allegiance, and that is the Soviet Union, and the Soviet
Union alone.

Mr. Nelson: That is objected to.
The Court: Objection overruled, exception noted.
A. And that the term "national defense", as is used in

this paragraph as a catchword, that we cannot be caught by
and we must, in our agitation, destroy the illusions of the
mass of people on this question and try to get the masses
of people not to be loyal to the United States in a war
between the Soviet Union and the United States, for
example.

Mr. Nelson: That is objected to, if the Court please. He
is giving something that didn't happen anywhere.
[fol. 1210] The Court: Well, he is giving his interpretation
of what he says you and he and other professors taught as
the meaning of this paragraph. The objection is overruled
and an exception is noted.

Mr. Cercone:

Q. So that coming right down fundamentally, and prac-
tically speaking you were teaching people of the United
States to be disloyal to their own government?
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A. Certainly.

Mr. Nelson: That is objected to.
The Court: The objection is sustained to it as leading.

Mr. Cercone:

Q. Now, take page 19, paragraph F, and read that?
A. "Anti-militarist activity; work in the army and navy;

work among the recruits and reservists and in bourgeois
defense organizations, in which the proletarian element is
strongly represented, must constitute an iseparable part
of the general revolutionary mass activity of the Party, and
must embrace the whole of the working class."

Q. All right, now, what was the explanation given on that ?
A. The explanation given was that this calls for work

in the armed forces, of sending Communists to join the
Army and Navy, and other military units; to work within,
[fol. 1211] but this is not sufficient, this must be made part
of the activities of the entire working class. Therefore,
the propaganda slogans in connection with the armed forces
at a given moment, should be popularized among the largest
masses of people.

(Recess.)

(After recess.)

(At side bar.)

Mr. Cercone: I realize that your Honor wants us to get
through with this portion of the testimony. We have about
six more books, from which I would like the witness to read
excerpts, that are alleged in the indictment. This is to show
a course of conduct.

The Court: Can't you read the books that correspond to
the indictment and let him refer to the other parts. This
jury gets so much of this reading material read to them
that it ceases to have any effect on them, after a while.

Mr. Nelson: This is entered over my objection, your
Honor. You concluded at the beginning that you were
[fol. 1212] going to hold the first witness to the points that
are set forth in the indictment. This man would read all
the books found in our headquarters. I am objecting to the
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introduction of all these books not mentioned in the indict-
ment.

The Court: Objection by the defendant to the reading of
these books is made, the objection is overruled and an ex-
ception is noted.

(End side bar.)

Mr. Cercone:

Q. Mr. Crouch, I show you Commonwealth's Exhibit No.
60, being entitled "A Letter to American Workers," by
V. I. Lenin, and direct your attention to page 16 and ask
you to read the excerpts from that page.

A. "For the class struggle in revolutionary times has
always inevitably and in every country taken on the form of
a civil war, and civil war is unthinkable without the worst
kind of destruction, without terror and limitations of formal
democracy in the interests of the war."

Mr. Nelson: Just a minute. That is objected to.
[fol. 1213] The Court: Objection overruled, exception
noted.

Mr. Cercone:

Q. I show you Commonwealth's Exhibit No. 165, entitled
"The Communist Party, A Manual on Organization," and
direct your attention to pages 26 and 27, and ask you if you
will read from those pages.

A. "We cannot imagine a discussion, for example, ques-
tioning the correctness of the leading role of the proletariat
in the revolution, or the necessity for the proletarian dic-
tatorship. We do not question the theory of the necessity
for the forceful overthrow of capitalism. We do not ques-
tion the correctness of the revolutionary theory of the class
struggle laid down by Marx, Engels, Lenin and Stalin. We
do not question the counter-revolutionary nature of Trots-
kyism.

"We do not question the political correctness of the deci-
sions, resolutions, etc., of the Executive Committee of the
C.I., of the Convention of the Party, or of the Central
Committee after they are ratified."

Q. How was that explained in the class?
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A. It was explained that in the Party we have discussion
on the way in which to carry out Party decisions. We dis-
cuss a new problem until a decision has been made, but,
there are some things we do not discuss in the Party. For
example, it is unthinkable to discuss a question of inevi-
tability, or rather to, or it is unthinkable to question inevi-
[fol. 1214] tability and the necessity of violence, armed
insurrection to overthrow our capitalist government in the
United States, and other countries; that we do not question
anything in the writings of Marx, Engels, Lenin or Stalin
insofar as the revolutionary theory of the class struggle
is concerned, and that when the Executive Committee of
the Communist International, the Convention of the Party,
of the Central Committee of the Party of this country makes
a decision the correctness of that decision is not a matter
for discussion, it is a matter of carrying out those decisions.

Mr. Nelson: Your Honor, I move to strike the interpreta-
tion by the witness.

The Court: Your motion is refused. Exception noted.

Mr. Cercone:
Q. I refer your attention to page 122 of that book.
A. "The following methods have been used very effec-

tively in many places and can serve as a model for exposing
spies:

"1. Photograph the spy, and print his picture in the
Daily Worker and in leaflets and stickers. Spread this
material in the place where the spy was operating.

"2. Organize systematic agitation among the workers
where the spy was discovered.

Q. Let me ask you, what is the Daily Worker?
[fol. 1215] A. The Daily Worker is the official daily paper
of the Communist Party.

Q. And where is that paper published?
A. New York City.
Q. Now, I refer you to page 121.
A. I didn't finish.
Q. All right.
A. "3. Mobilize the children and women in the block in

the part of town where the stool pigeon lives to make his
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life miserable; let them picket the store where his wife pur-
chases groceries and other necessities; let the children in
the street shout after him or after any member of his family
that they are spies, rats, stool pigeons.

"4. Chalk his home with the slogan: 'So-and-So who lives
here is a spy.' Let the children boycott his children or child;
organize the children not to talk to his children, etc. "

Q. I direct your attention to page 121 of that Manual.
A. The paragraph "How Shall We Expose the Stool

Pigeon "
Q. That is the same paragraph. I direct your attention

to page 119.
A. "How Shall We Safeguard the Party Organization

Against Stool-Pigeons and Spies7

" The working class is constantly at War with its enemy,
the capitalist class. In this war (class struggle), as in any
other war, the capitalist class has one main objective-to
[fol. 1216] defeat its enemy, the working class. In order to
achieve this aim, the capitalists use all possible methods to
disorganize, demoralize and divide the ranks of the prole-
tariat. One of the most effective weapons in the hands of
the enemy is the agent-provocateur, the stool-pigeon, the
spy in the ranks of the working class, and especially in the
ranks of the vanguard of the proletariat-the Communist
Party.

"The activities of these human rats can be listed as fol-
lows: "

Q. Before you get into that, how was that word "enemy"
explained in the class 

A. What paragraph.
Q. You started out there.
A. Oh, by "enemy" they refer to the American govern-

ment as the capitalist government, and to the Courts, the
police, the army, the public school system, and all agencies of
the government are grouped in brief and frequently in part
of the literature, as the capitalist class, referring to the
government and all of its agencies.

Q. Now, you mentioned the agency of the Court. Is there
anything taught in connection with the courts ?

A. We always taught that the courts are instruments of
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our enemy, the government; that all justice is class justice;
that the Soviet Union has working class justice, proletarian
justice, where those opposed to Communism are imprisoned
and shot; that in the United States, and other capitalist
[fol. 1217] countries, that the courts are, a part of the enemy
governmnet apparatus, and that when members of the Party
are before the courts, they should regard them as enemy
institutions and take advantage of them, make propaganda
speeches and carry on propaganda.

Mr. Nelson: I object to that your Honor. I move to strike
that, your Honor, the man is now attempting to say

Mr. Cercone: That is exactly what was taught in the
classes.

The Court: Objection noted, overruled and exception
noted.

Mr. Cercone:
Q. Now, what else did you say about that, the attitude

toward the Court?
A. We said that in the courts that the-if any member

were arrested that he should only give his name and ad-
dress, and he talks with an attorney that would be sent to
him by the Party, and given directions as to the procedure;
that he is only to take the witness stand and testify under
oath, only after a thorough discussion with a responsible
Party of the Committees, or by authorization and instruc-
tions; that in the courts, however, he is to make speeches as
far as possible, presenting as much of the Party's agitation
material as he can. With the idea of getting publicity about
the Party, and its slogans of the time and with the aim of
[fol. 1218] probably recruiting some people who may be
among the spectators in the court.

The Court:
Q. Are you reading from that book?
A. No, I am telling what we taught in the school.

Mr. Cercone:

Q. Did Nelson participate in that?
Mr. Nelson: It is just like a record, your Honor. You put

a nickel in and it goes right around and around.
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Mr. Cercone: Now, I ask that that remark be stricken.
The Court: Proceed.

Mr. Cercone:

Q. I direct your attention to page 124.

Mr. Nelson: Say the right thing again.
The Court: Now, Mr. Nelson, let us have no side remarks

of a disparaging nature.
Mr. Nelson: Well, it is disgusting, your Honor, to see this

go on.
The Court: You can develop that all you want on cross-

[fol. 1219] examination.
Mr. Cercone: He doesn't want to hear anything that

hurts, the truth.
The Court: Well, no one does, Mr. Cercone.

A. Page 124, the final paragraph of the book: "Every
Communist must become a leader of the workers. Every
Communist must know that the Party has a historical mis-
sion to fulfill, that it has the mission of liberating the op-
pressed exploited masses from the yoke of capitalism, that
it has the mission of organizing and leading the masses for
the revolutionary overthrow of capitalism, and for the es-
tablishment of the new world, a Soviet America. "

Q. Now, how did you explain that in your classes?
A. Well, we explained the seriousness of being a member

of the Communist Party; that we-I am speaking of Nel-
son and myself, when we were fellow members of the Com-
munist Party-were owners by being part of the vanguard
of the workers destined to lead them to freedom and revolu-
tion; that through the revolution we were going to liberate
the masses from the present system, and that we would es-
tablish a new world, a Soviet America, which would be part
of the world Soviet.

Mr. Cercone: Your Honor, I am going to refer to the
[fol. 1220] books that are in the indictment, and which Mr.
Crouch already testified were used out there in the school
on underground work, and restrict it to a few excerpts in
each one.
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Mr. Cercone:

Q. Now, I refer you to, "Foundations of Leninism," Mr.
Crouch, and I refer you to pages 55 and 56, and will ask you
to read excerpts therefrom.

A. "In a letter to Kugelmann (1871) Marx wrote that the
task of the proletarian revolution is 'no longer as before,
to transfer the bureaucratic military machine from one hand
to another, but to smash it, and that is a preliminary condi-
tion for every real peoples' revolution on the Continent.'
(Marx, Selected Works, Vol. II, p. 528.)

"Marx's qualifying phrase about the Continent gave the
opportunists and Mensheviks of all countries a pretext for
proclaiming that Marx had thus conceded the possibility of
the peaceful evolution of bourgeois democracy into a prole-
tarian democracy, at least in certain countries outside the
European continent (England, America). Marx did in
fact concede that possibility, and he had good grounds for
conceding it in regard to England and America in the 'seven-
ties' of the last century, when monopoly capitalism and im-
perialism did not yet exist, and when these countries, owing
[fol. 1221] to the special conditions of their development,
had as yet no developed militarism and bureaucracy. That
was the situation before the appearance of the developed
imperialism. But later, after a lapse of thirty or forty
years, when the situation in these countries had radically
changed, when imperialism had developed and had em-
braced all capitalist countries without exception, when
militarism and bureaucracy had appeared in England and
America also, when the special conditions for peaceful
development in England and the United States had dis-
appeared-then the qualification in regard to these coun-
tries necessarily could no longer hold good.

"Today, said Lenin, in 1917, in the epoch of the first
great imperialist war, this qualification made by Marx
is no longer valid. Both England and America, the great-
est and the last representatives-in the whole world-of
Ango-Saxon 'liberty' in the sense that militarism and
bureaucracy were absent, have slid down entirely into
the all-European, filthy, bloody morass of military-bureau-
cratic institutions to which everything is subordinated and
which trample everything under foot. Today, both in
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England and in America, the 'preliminary condition for
every real people's revolution' is the smashing, the de-
struction of the 'ready-made state machine' (brought in
those countries, between 1914 and 1917, to general 'Euro-
pean' imperialist perfection)." (Selected Works, Vol. VII,
p. 37).

"In other words "

[fol. 1222] Mr. Cercone:

Q. Now, did Nelson use that book in the school on
underground work?

A. We both used it.
Q. And what use did he make of it and that excerpt?
A. We all explained that the possibility of a peaceful

change to socialism in America had long ago disappeared,
and we quoted and Lenin and Stalin as authority, and as
Stalin pointed out in the next paragraph, of this book, that
the law of violent proletarian revolution, the law of smash-
ing state machinery is an inevitable law, in all the imperial-
ist countries of the world, including the United States.
It is inevitable. It cannot be avoided; that we must over-
throw the Government by violent means and smash, not
to change or capture the government, but smash and de-
stroy the government and replace it by a new govern-
ment, a Soviet government.

Mr. Nelson: I move to strike this elaboration put on
by this witness.

The Court: Your motion is refused and an exception
noted.

May I suggest now isn't that the point you are trying
to make on all of this literature, that the teaching at the
school of peaceful evolution possibilities were gone, and
that force and violence were inevitable to accomplish the
[fol. 1223] purposes? Now, if that is the general prop-
osition, then supported by these excerpts, without elaborat-
ing.

Mr. Cercone: I would be willing to stop the reading now,
but I would like to ask a qualifying question.

The Court: All right then, proceed. I was just trying
to summarize, in some fashion, these excerpts supported
that proposition.
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Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, having been a member of the Com-
munist Party for 17 years, and having held many major
positions and posts in the Party, as you have enumerated
at the outset of your testimony, including District organi-
zer, organizers jobs in Tennessee and Southern states,
and the District Bureau job covering California, Nevada
and Hawaii, and being a member of the editorial staff
of the Daily Worker, and all your activities throughout
the Party, as you have enumerated them, just what is the
aim and purpose of the Communist Party in the United
States?

A. Will you read the question?

(Question read.)

Mr. Nelson: Your Honor, I object to that question.
[fol. 1224] The Court: Objection overruled, exception
noted.

Mr. Cercone:

Q. You may answer the question.
A. The aim and purpose of the Communist Party, to

give an answer to the shortest, simplest, possible terms,
is to build the Party-is to build the Communist Party,
and organizations around it, and under its influence,
throughout the Country; to get its members in key posi-
tions so as to be able to help bring about conditions
favorable for revolution, and when those conditions are
achieved to lead, and the- overthrow, the armed insurrection
with the aid of the Red Army of the Soviet Union, the
government of this country; of destroying the American
government and all if its institutions-executive, legisla-
tive and judicial-of establishing a new government in
the United States-a Soviet-America, a Soviet govern-
ment-which would proceed to seize and nationalize the
factories, the land, all instruments of wealth production,
and also the buildings and most of the property of the
country. Nationalize this; make it state property. Es-
tablish in the United States a dictatorship that is backed
up by the American-Red Army, and by the power of the
Soviet Union and the Communist world behind it, until
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all resistance in America is crushed and eliminated; a
Socialist government established that would be the first
step toward the ultimate Communist goal of a Communist
society as stated by Marx and Engels.

[fol. 1225] The Court:

Q. Now, you say that is the policy, or that was the
policy at a certain time?

A. This was the policy during the period of my 17 years
of membership, and from my knowledge, by reading the
Daily Worker of the Party press; by my every day work
that required me to make a continuous daily study of its
present aims, I know those to be the aims at the present
time.

Q. In other words, you say they were when you were a
member and you say they are now?

A. Yes.

Mr. Nelson: I move to strike.
The Court: Motion refused and exception noted.

Mr. Cercone:

Q. You have made a continual study of the Party at the
time ?

A. Yes.

The Court: Based on his qualifications that is his opinion
as to what the policies were and are.

Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, you say that in January, 1942 you
turned over the District organizers job to Steve Nelson,
that is of Alameda County, California?
[fol. 1226] A. Yes, County organizer is the exact title.

Q. County organizer?
A. Yes, County organizer of Alameda County.
Q. And just what was the structure of that organiza-

tion as you turned it over to Mr. Nelson?
A. The structure of that Party was a County with a

membership of about 450 members of the Communist
Party, with its units and with three types of sections.
One, territorial section, such as East Oakland, West Oak-
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land, Downtown Oakland, Berkley. 2nd, the sections on
the basis of occupation and industrial section, as it was
called, composed of members employed in the auto, steel,
shipyards, and other industries there; one branch com-
posed entirely in that section of C.I.O. officials who were
members of the Communist Party; and the third was a
special section, different in its structure in many respects
from anything ordinarily existing in the Communist Party,
composed of the following units: 1, a unit of government
employees, Federal, State, County and municipal. Secondly,
a unit of important professionals, attorneys, dentists and
others. Third, the Merriman unit, composed of professors
of the University of California. Fourth, a unit of the
radiation laboratories of the University of California;
and fifth, a unit at the Shell Development Project in
Alameda County, California.

Q. Do you know what the purposes of those units were,
since your were district organizer?

A. I know the general purpose.
[fol. 1227] Q. The units of the radiation laboratory and
the Shell development?

A. Yes, I am acquainted with the general purposes.
Q. What were they? 
A. Their general purpose-

Mr. Nelson: All this is being done against my objec-
tion. First of all, it goes back a good ways before the
indictment and has nothing to do with sedition here.

The Court: Well, you better come forward a minute,
gentlemen.

(At side bar.)

The Court: I have permitted general activities to be
put in to form the basis of determination of intent, con-
cerning the matter we are involved with. Now, I don't
know whether you intend to go any further in to the
general matters or not. If there are any specific instances
that verge on the, let us say, criminal, which you are under-
taking to charge against this man, this defendant, I am
just wondering whether or not it is admissible.

Mr. Cercone: I want to show the nature and intent of the
defendant.
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[fol. 1228] The Court: You have already shown that,
the nature of the organization and his connection with it,
and his activities.

Mr. Cercone: It is part of this concerted venture, your
Honor, and he was part and parcel of the organization-
a vital part. That certainly would go to show intent.
There is no question that things were done in this area.

Mr. Nelson: Am I being tried for things that this witness
claims took place 12 years ago, or am I being tried for what
happened here?

The Court: No, only insofar as that which indicates
anything on your part within the last two years.

Mr. Cercone: I feel it is relevant to show knowledge and
guilt of this man. His intense activity, not only as a
leader in the Party but as to the details of the working of
the Party. As District organizer he has had control and
supervision of all the detailed activities in the area and
knows all about them.
[fol. 1229] The Court: If I open the door to that, then
you would be permitted to show every act of the organiza-
tion out there.

Mr. Cercone: I am not going to go that far. This thing
I am getting into now will be covered by four questions,
and that is all there is to it.

The Court: It undertakes to demonstrate a commission,
or an act of a serious criminal nature, without supporting
the prosecution. It may be prejudicial.

Mr. Nelson: Since you may not be acquainted with this
fact, that there were people who claim that there was
certain wrong things done, and they made public state-
ments in the House Committee on un-American Activities
on the floor, they did it without any chance of cross-examin-
ing them. It was admitted in that Committee that there
was two successive Attorney Generals-I believe Clark and
Biddle, and it was stated by Mr. Biddle that there was no
evidence sufficient to warrant even undertaking an indict-
[fol. 1230] ment on the question. I am telling you that so
that you may know that Mr. Cercone knows the prejudicial
character of this situation and that is why he is raising it.
Threre is all this notoriety around Berk-ley University.
Everbody knows that some special research work went on
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over there and there was a lot of notoriety created around
this with intentions to make things more difficult.

Mr. Cercone: It is not prejudicial when it is the truth.
Mr. Nelson: It is hearsay. I can't argue this legally,

your Honor.
Mr. Cercone: It is part of the conduct in this plan, your

Honor.
The Court: These are points you should consider seriously

before bringing them up in the record. I think maybe you
should let me study over it before voicing a ruling. If
you have anything on it I should be glad to consider. You
may proceed on some other subject and I will give you my
ruling on this in the morning.

[fol. 1231] (End side bar.)

Mr. Cercone:

Q. Now, you spoke as one of the policies of the Com-
munist Party, while you and Nelson were on the District
Board, was deciding about strikes and how they should
be done. Was there any time while you and Nelson were
members of the District Bureau that you actively partici-
pated in strikes?

A. We actively participated in controlling the strikes.
Q. How was that done?
A. We influenced the strikes. It was done in the case of

the North American aviation strike at Inglewood, California
by decision in the District Bureau, that the union leader-
ship, headed by Windsor Mortimer of the Communist
Party, should work for and try to bring about a strike at
the North American Aviation plant, for the purpose of
paralyzing the production of war planes for the United
States and for Great Britain.

Mr. Nelson: I move to strike, your Honor. First of
all, it is not in the area where he was, but in the other
part of the State where I was supposed to have been.

The Court: Gentlemen, this matter, as well as the other
matter we discussed, is rather within the same category.
I think if you are going to proceed with specific instances
[fol. 1232] of activity, and you have nothing else to elicit

37-10
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from this witness, that you better reserve that until after
a ruling of the Court on it. Now, if you haven't any
generalities, the set-up of the Communist organization,
the purpose, the participation generally of the defendant-
I have permitted that to be testified to, to reflect on the
intent within a period of two years prior to 1950 when the
defendant was first indicted here, or arrested. But, speci-
fic activities on the part of the defendant, that far removed,
I am going to consider and advise you on on Monday
morning. So, that if you have any more generalities as
to the items I suggested-the organization, purpose, and
so forth-you may proceed. Otherwise, I will recess at
this time.

Mr. Cercone: Maybe we had better recess.
The Court: All right, recess until Monday morning at

9:30 o'clock.

[fol. 1233] Monday, January 7, 1952. 9:30 A.M.

Met pursuant to adjournment and the taking of testi-
mony continues:

(At side bar):

Mr. Nelson: Your Honor, I wasn't prepared to make
the right kind of motion when Judge Musmanno got
through and I have to restate that motion. I thought it
will be proper at this time.

The Court: Well, state it and we will see.
Mr. Nelson: I had a chance to look over the indictment

and I noticed-
[fol. 1234] Mr. Nelson: Well, whatever matter that he
obtained after July 19th, which was most of the books that
he could have gotten anywhere or he could have bought
them. Secondly I believe that to protect the record I
believe you should-rather, not to clutter the record with
stuff that's brought in beyond the date of the indictment
I think it ought to be stricken; otherwise, anything can be
brought in at all times and I believe it would be wrong, so
I move that that material be stricken.

The Court: Let me see the indictment.
Mr. Nelson: I refer to the words I marked right there

(indicating), starting with the words "On or about." He
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testified that I did certain things after that date and I
think it is proper to strike that.

The Court: You don't want to strike this part of the
indictment. What you want to strike out is the testimony
pertaining to anything after that date.
[fol. 1235] Mr. Nelson: Well, I haven't had the chance
to compare whether those books were bought by him before
or after. If they were bought after I think it would apply
to that.

The Court: We will refuse the motion and grant you an
exception.

Mr. Nelson: Then will the same motion apply to the ex-
hibits and those

The Court: Yes, that will include the exhibits as well as
any testimony.

Mr. Nelson: Then, your Honor, I move for a mistrial
on the grounds of what occurred last week here, where
the prosecutor in this case, Mr. Lewis, received this-

The Court: -publicity in the Pittsburgh Post Gazette?
Mr. Nelson: Yes, on last Friday-
The Court: Of his installation as a Judge of the County

Court?
[fol. 1236] Mr. Nelson: Yes. And, of course, on the same
day in the Pittsburgh Press there was a story where you
have a picture here (indicating) of Mr. Lewis going through
the ceremony.

The Court: Well, it relates to the same thing and appears
in each paper.

Mr. Nelson: That's right, and may I add this, that on Fri-
day night here that the ceremonies had quite a wide effect
here, some of the lady jurors got flowers from the ceremony
over there, and I believe that that was absolutely unethical
and wrong and has a sort of an effect on the jurors and is
bound to make it prejudicial against me and favorable to
the Prosecution, so I move for a motion of mistrial on those
grounds.

The Court: The motion is refused.
Exception noted.
Mr. Nelson: I want to repeat the same motion in connec-

tion with Judge Musmanno. There was other-
[fol. 1237] The Court: Relating to publicity and so forth?

Mr. Nelson: Right.
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The Court: The motion is refused. Exception noted.
Mr. Nelson: Then, Your Honor, I want to correct the rec-

ord on page 557, Your Honor. I handed you a petition of a
lawyer by the name of Fleischer, but I didn't say that. I
said "I hand you this." Of course, I'm not trained in this
kind of procedure and the recorder just put down "I hand
you this," so the record doesn't set forth what it was.

The Court: You mean it doesn't mention the petition?
Mr. Nelson: That's right. And you stated, "All right,

I'll look this over and act on it later." So it doesn't stand
out clearly just

The Court: All right. We were referring to a petition. I
[fol. 1238] acted on it, did I not?

Mr. Nelson: Yes. That's all, Your Honor.
The Court: I will rule on this matter, too, concerning the

present witness. I will not permit him to testify as to any
collateral facts that might impute to you or anyone else the
commission of crimes beyond the statutory period.

Mr. Cercone: But the proof of these things in California
was perfectly legal.

The Court: Oh, general participation in those things, but
if you are going to go into anything-

Mr. Cercone: No, just activities of the Party.
The Court: Just activities of the Party, and if there is

nothing relating to the commission of crime that's all right,
but I'll not permit you to show the commission of any crimes
on the part of Nelson or any of his associates.
[fol. 1239] Mr. Cercone: I agree with you there.

Mr. Nelson: Your Honor, I object to having this witness
testify on these matters. These are beyond the date of this
trial here. Whatever he testifies to, even if it were true,
deals with a period of ten years ago and I believe it's just
an effort on the part of the Prosecution to accumulate these
prejudicial remarks that have no meaning whatever at this
time and is for the purpose of prejudicing the jury to try
to get a verdict of guilty on the basis of that kind of testi-
mony.

The Court: All right. We will note your objection.

(End of side bar.)
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[fol. 1240] Paul Crouch, recalled, resumed his testimony
as follows:

Direct examination (Continued):

Mr. Cercone:

Q. Mr. Crouch, before the recess on Friday you testified
as to attending meetings of the Central Committee of the
Communist Party in New York and also the conventions of
the Communist Party in New York, together with the meet-
ings of the District Committee for the Districts of Cali-
fornia, Nevada and Hawaii, at which places the defendant
also attended. Now, will you just tell us briefly what the
method of meeting was in those places?

A. The

Mr. Nelson: I object to this, the thing is vague, it's a
loaded question. What meetings? "These" meetings. I in-
sist there be times and places put down when he asks a ques-
tion. Mr. Cercone ought to know better how the question
should be.

The Court: Well, each meeting may have been called in a
different fashion, or the proceeding conducted in a different
fashion. I think it would be better to be more specific as to
what meeting you are talking about.
[fol. 1241] Mr. Cercone: The only reason I formed it in
that way, Your Honor, is to abbreviate this. I would have
to go through every meeting and it would take a long time.

Mr. Nelson: Furthermore, these meetings are away be-
yond the date of the indictment.

The Court: Well, I understand that and we have ruled
on that.

The Court: All right, start with your-

Mr. Cercone:

Q. Start with the Central Committee meetings in New
York where Nelson was in attendance ?

A. The Central Committee meetings were called on dates
of which only the Party leadership, those called in attend-
ance were notified. I received my notices by mail sent
through secret channels and with the dates in code. The
meetings were held in various rented halls in different parts
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of New York City, sometimes Webster Hall, Manhattan
Lyceum, and various other places, Center Hotel, were among
the places where those halls were rented from time to time.
We were given badges, or admission cards with numbers
for admission to the meetings, and only Party members,
[fol. 1242] Party leaders, such as members of the Central
Committee, District Organizers, Editors of the Party Press
were admitted.

Q. Now, just briefly, what was discussed at those meet-
ings?

A. Very briefly, the aims and purposes of the Party and
the means for achieving them, the task-the things the
Party should do to achieve its objectives.

Q. About how many of those meetings did you attend
with Nelson, in number?

A. Of the Central Committee?
Q. Yes.
A. I would estimate anywhere from 15 to 25.
Q. And how many of those meetings of the Conventions

of the Communist Party did you attend where Nelson was
present?

A. Three or four, I would say, to the best of my recollec-
tion.

Q. Now
Mr. Nelson: Your Honor, if you permit a standing objec-

tion to this. I don't want to make them at the time he puts
a question.

The Court: Well, I'm not permitting you-not assuming
an objection to every question. You have objected to

Mr. Nelson: Well, because Judges rule
[fol. 1243] The Court: You have objected to his testifying
to anything concerning these meetings and we have over-
ruled that, and we will, if you wish, apply that objection to
these questions relating to the particular meetings.

Mr. Nelson: All right.

Mr. Cercone:
Q. Now, when your meetings for the District Committee

of California, Nevada and Hawaii were held, how many did
you attend where this defendant was present?

A. Approximately about 30.
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Q. About 30?
A. Of the District Bureau of California, and several

meetings in addition to Bureau meetings of the full District
Committee.

Q. Now, at any of these meetings, the meetings of the
Central Committee, the meetings of the Convention, and the
meetings of the District Committee for California, Nevada
and Hawaii, where Nelson was present, and you state that,
was anything ever said about peaceful means of change in
our government?

A. Never-

Mr. Nelson: This is objected to. He is putting words in
the witness' mouth, he's leading him.

[fol. 1244] Objection sustained.

Mr. Nelson: He knows better.

Mr. Cercone:

Q. Now, in California-in the Districts of California,
Nevada and Hawaii, what decision was made by the District
Committee of which Nelson was-this defendant was a mem-
ber, in May and June of 1941?

A. The stations to-that the Alameda and the other
counties should increase their purchase of mimeograph sup-
plies, paper, ink and stencils to keep in reserve for under-
ground use--

Mr. Nelson: This is objected to. He is giving his opinion
instead of testifying to facts.

The Court: Well
Mr. Nelson: He says "for underground work" and there

was no reason for him saying that.
The Court: I don't think we can-we need go into particu-

lar activities; it's the general activities of the organization,
the extent to which I am permitting any questioning on the
background here, Mr. Cercone. The purchasing of supplies
[fol. 1245] and so forth, that sounds too particular.

Objection sustained.
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Mr. Cercone:

Q. What else was done during the months of May and
June 1941?

A. The stations regarding certain strikes in the district
-in the State of California

Mr. Nelson: Objection, Your Honor.
The Court: Yes, objection sustained. General activities,

you can
Mr. Nelson: Oh, Your Honor, what are we going to do

here
The Court: Excuse me just a minute. Last Friday we per-

mitted you to ask concerning the general activities. He par-
ticipated in strikes, he participated in educational labor dis-
putes, I should have said; he participated in religious, edu-
cational and all those other phases of life in California.
Now, I think to let you go to show the details of all of that
is beyond the realm of this-the purpose of this witness.
[fol. 1246] Now, unless you want to come forward and show
me an offer, or offer to prove something that is admissible
I will have to sustain the objection on particularities here.

Mr. Cercone: The only reason for that, Your Honor, is to
show the activities of the Party at that time.

The Court: Particular activities, no. If we get into every-
thing the Party or members of the Party did out there we 'll
be here until next year.

Mr. Cercone: Well, if we can't show the particular things
we'll just have to show..

The Court: Well, he has testified to the generalities.
Mr. Cercone: Well, all right.

Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, I show you a bundle of petitions here
called "World Peace Appeal," found in the headquarters
of the Communist Party. Are you familiar with those?
[fol. 1247] A. Yes, I am.

Q. And what are they?
A. They are what is generally known as The Stockholm

Peace Petition, circulated by the Communist movement
throughout the entire world.



585

Mr. Nelson: I object, Your Honor. This material was
published in the last two years. Now, the witness is testi-
fying-

Mr. Cercone: I think this should be brought out on cross
examination. I think we have a right to ask what this is, it
was found in the headquarters.

The Court: I don't know what it is. Is it marked as an
exhibit?

Mr. Cercone: There was an exhibit marked on this when
Mr. Lewis was examining Judge Musmanno and I think he
has it in another folder, but these are copies of that exhibit.

The Court: Well, have they been identified by Judge Mus-
manno as being found-
[fol. 1248] Mr. Cercone: Yes, he identified these.

Mr. Nelson: Well, if they were identified what is the
purpose of having this witness bring it in?

Mr. Cercone: He is just another witness who can testify
about there being-

Mr. Nelson: These were picked up in Pittsburgh and he
comes from California.

The Court: If they are in evidence which-what do you
want to prove by them, Mr. Cercone?

Mr. Cercone: I want to show Mr. Crouch's familiarity
with them and have him explain to us the purpose of the
petitions.

The Court: Oh, the petition speaks for itself.
Mr. Cercone: No, it doesn't. That's just it.
Mr. Nelson: Why don't you pass copies out to the jurors

and let them look at them?
[fol. 1249] Mr. Cercone: We'll do that, don't worry. You
direct all your remarks to the Court, don't talk to me
about it.

The Court: The extent to which I will permit this
witness to testify is whether or not during his association
with the defendant these same petitions were used. Now,
if you want to testify to that, why, I'll permit it.

Mr. Cercone: Those petitions were issued during the
period of the indictment, your Honor.

The Court: Well, then, come forward and explain to me
what purpose you have in asking this witness concerning
them.
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(At side bar):

Mr. Cercone: These are allegedly peace petitions calling
for the abolition of the atom bomb, but they are not really
calling for that. The reason for them is to have the
American Government do away with the atom bomb while
the Russian Government continues building its arms. I
[fol. 1250] mean it is just a matter of putting something
over on the American public.

The Court: What has this witness got to do with them?
Mr. Cercone: He studied these, went into them in his

position in Washington; he kept up with the Communist
literature. That's the important thing about it.

Mr. Nelson: May I make an objection to this, your Honor ?
The Court: Yes.
Mr. Nelson: I can see why Mr. Cercone wants to intro-

duce them. If that's the interpretation he wants to put
on them~

The Court: Well, you objected to it and the objection is
sustained.

(End of side bar)

Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, you testified that while you were
[fol. 1251] District Organizer of Alameda County, and
also a member of the District Committee for the dis-
tricts of California, Nevada and Hawaii, you had under you
certain groups of members of the Communist Party who
were working in the radiation laboratory of the University
of California--

Mr. Nelson: I object to this-
Mr. Cercone: Just a minute
The Court: Go ahead with your question.

Q. (continued) And also in the Shell Development
Company. Just what period was that in effect there while
you were

A. May 1st-

Mr. Nelson: I object, your Honor.
Objection overruled
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A. May 1, 1941, until Steve Nelson succeeded me during
the first week of January 1942.

Q. And do you know what the purpose of these groups
were at that time?

The Court: Don't answer that.

A. What is the question?
[fol. 1252] The Court: Don't answer that.

The Court (to Mr. Nelson): Do you want to object
to that?

Mr. Nelson: Certainly.

Objection sustained

Mr. Nelson: I think on the same grounds, your Honor,
the other ones should be stricken.

The Court: The objection is sustained.

Mr. Cercone:

Q. I show you a copy of the Constitution of the Com-
munist Party, which, I believe, is Commonwealth's Ex-
hibit 16, and I see in that Constitution the terms "Scien-
tific Socialism". Now, Mr. Crouch, will you give us the
definition of that as accepted by the Party members?

Mr. Nelson: Object, your Honor. This witness is a
biased witness. He can't interpret my views-

Objection overruled. Exception noted.
[fol. 1253] Mr. Nelson: Are you going to allow him to
testify to opinions, your Honor, and not give evidence?

The Court: We have permitted him to testify as to the
interpretation placed on these by associations with which
you and he were associated at that time. That's what I
understand he is giving now; not his own personal opinion
but that which was applied to it by the group.

Mr. Nelson: This witness has a reason to twist my ideas.
The Court: That may be, and you can point that out to

the jury, but the credibility of this witness is for the jury,
Mr. Nelson, and you can attack him on credibility all you
want, but he is privileged to give it.

A. What is the question?



588

Mr. Cercone:

Q. What was the interpretation placed on that term as
generally accepted by the Party members ?

[fol. 1254] The Court: "Scientific Socialism."

A. "Scientific Socialism" as pointed out in Engles'
"Socialism, Utopian and Scientific", is the term meaning
the principles for the revolutionary overthrow of the
existing system.

Mr. Nelson: I move to strike that, your Honor.
Motion refused
Exception noted

Mr. Cercone:

Q. And is that term referred to in any other works of
the Communist Party?

A. It's referred to in most works of the Communist
Party. It is one of the most extensively used terms.

Q. Particularly in which volume, if you know?
A. Oh, the use of "Scientific Socialism" is used both

in this" Socialism, Utopia- and Scientific," it's used through
the collected writings of Lenin, it's used throughout-and
Stalin in "Problems and Foundations of Leninism", and
most of Stalin's writings, most of the literature published by
the Party use it.

Q. Now, you referred to the book called "Socialism,
Utopian and Scientific" by Frederick Engels-

(Commonwealth's Exhibit No. 170 marked for the pur-
pose of identification.)

[fol. 1255] Mr. Cercone:

Q. I show you a book entitled "Socialism, Utopian and
Scientific," by Frederick Engels, and marked Common-
wealth's Exhibit 170, and direct your attention to pages
25 and 26

The Court: Oh, you will have to tell us more about it
before you read from it or offer it.
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Mr. Cercone:

Q. What is this book?
A. This is a book written by-in the last century by

Frederick Engels, the associate of Marx, in which he dis-
cusses the whole nature of Socialism. He discusses the
earlier Utopian views, what was called Utopian Socialism
by Owens and Furrier, and the other ones who wanted
to establish Socialism through various artificial means,
through colonists, and he presents what he calls "Scientific
Socialism" in answer to this, the views of himself and of
Marx.

The Court:

Q. What has it to do with this defendant

Mr. Nelson: I move to strike, your Honor.
Motion refused. Exception noted.

[fol. 1256] Q. What has it to do with this defendant?
A. This book was used by Mr. Nelson and myself and

all of our associates in the Party leadership throughout
the period we were working together, to explain what
Scientific Socialism is to the fellow members of the Party.

Mr. Cercone:

Q. Now, in the Constitution there is also a term
"Marxism-Leninism." Will you define that term as gen-
erally accepted by the members of the Communist Party?

A. Marxism-Leninism is the way in which the Party
briefly describes all the principles of Marx and Lenin for
the overthrow of the present system and the establishment
of a Dictatorship of the Proletariat and the means by
which it will be done.

Mr. Nelson: I move to strike. That's an opinion.
The Court: Yes, it is an opinion and the jury understands

that, but he is privileged to give opinions since he has
qualified himself as apparently an expert on these matters,
or at least one who has studied the situation and can en-
lighten us on it. The motion is refused.

Exception noted
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[fol. 1257] Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, you have been using terms during
this testimony such as "bourgeoisie" and "proletariat".
Suppose you would clarify the definition of those two
words "bourgeoisie" and "proletariat" as generally ac-
cepted by the members of the Communist Party; that is,
the meaning of those terms?

Mr. Nelson: Object, your Honor.
Objection overruled. Exception noted.

A. "Bourgeois" as we use it in the American Com-
munist Party was applied as a synonym to what is gen-
erally known as the American way of life, meaning pri-
vate ownership of property, the existence of religion, the
existence of the present Government

Mr. Nelson: I object to this, your Honor. He is making
a speech away beyond this so-called class in English he's
going to conduct here.

The Court: Well, he is giving us his opinion as to what
"bourgeoisie" means in the United States.
[fol. 1258] Mr. Nelson: Well, what has it got to do with the
points he drags in later, your Honor?

The Court: He said it includes all those phases.
Objection overruled
Exception noted
A. Where was I? What was the last-
(Testimony read)

A. (continued) The word "bourgeois" coming from
French origin of the middle or upper classes and generally
used to denote those who own property or means of pro-
duction and which is associated in the Communist litera-
ture with the present existing government in the United
States.

Mr. Nelson: I move to strike that, your Honor.
Motion refused. Exception noted.

Mr. Cercone:

Q. And the term "proletariat"?
A. "Proletariat" is used in the sense of meaning the
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working class, and more specifically it is generally as-
sociated with what we call the background of the working
class, the Communist Party and those workers who ac-
[fol. 1259] cept the program of the Communist Party for
its real practical use; technically it is used in the sense of
the working class.

Mr. Nelson: Objection, your Honor.
Objection overruled
Exception noted

Mr. Cercone:

Q. Now there is-you say in that term "bourgeois" is
included the attitude of the Communist Party toward re-
ligion ?

A. Yes.

Mr. Nelson: Object, your Honor. He is putting words in
the witness' mouth.

Objection overruled.

Mr. Cercone:

Q. What is that attitude, very briefly?

Mr. Nelson: Well, I object, your Honor.
The Court: Objection sustained. It is repetitious.

Mr. Cercone:

Q. Now, Mr. Crouch, during these Committee meetings,
[fol. 1260] Central Committee meetings and Convention
meetings where Nelson was present, was the-in your
discussion was the City of Pittsburgh ever discussed at
those meetings?

Mr. Nelson: Object, your Honor. The meetings ought
to be placed and fixed-

Mr. Cercone: In regard to the aims and policies of the
Party?

The Court: Be specific. What meeting was it discussed
at and-

Mr. Cercone: In New York.
The Court: Where was it held?
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Mr. Cercone:

Q. Held in any of those Halls that you mentioned in
your previous testimony, in any of those meetings where
Nelson and you were present?

Mr. Nelson: That's a kind of a wide range there, your
Honor.

The Court: Well, he is being asked the question
[fol. 1261] "Yes" or "No" was it ever discussed at any
of them? Then he will have to tell us what meeting it was,
when it was held and what was said, and whether you were
present.

A. Yes.

Mr. Cercone:

Q. And when was that?
A. At most of the Central Committee meetings we at-

tended together.
Q. And what period would that cover?
A. From the time I met Nelson around the end of '34

or early in '35, as near as I can recall the date, until I
went to California-until I went to California in the Spring
of 1941.

Q. And what was discussed at these meetings concerning
Pittsburgh-permit me to state, except for the period of
perhaps a year that Nelson was absent from the United
States in the Spanish Army.

Mr. Nelson: I move to strike, your Honor.
The Court: Well, we don't know when that was. He's

getting too specific here.
Mr. Nelson: First of all, he is giving answers to questions

that can't possibly be connected with the way Mr. Cercone
[fol. 1262] puts them. He weaves in anything.

Mr. Cercone: This is important to show a course of con-
duct.

The Court: Oh, we have gone into course of conduct
in general clear across the United States now. I don't
see any purpose in localizing it. There is only one rea-
son that I see that the question might be important, that
is whether or not these policies of the Communist Party
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as you describe them were applicable to the State of Penn-
sylvania and the United States of America. You talk
about these things and the only question that's relevant
here is whether or not these people who were discussing
these philos-phies and so forth, applied them to the United
States and to the State of Pennsylvania, so far as this
indictment is concerned. Now, in a general way, if you
want to ask the witness whether they were ever so applied,
you may, but beyond that, no.

Mr. Cercone:

Q. Mr. Crouch, were the principles of the-were the
[fol. 1263] aims and policies of the Communist Party
ever applied to the United States and to the State of
Pennsylvania?

A. They were applied to the entire United States and
to the western part of Pennsylvania to a far greater degree
that the average.

Mr. Cercone: Now, your Honor, I think it is important
to

The Court: He has answered. All beyond that I will
sustain an objection.

Mr. Nelson: I move to strike his answer, your Honor.
Motion refused
Exception noted

Mr. Cercone:

Q. Since you have left the Party, Mr. Crouch, have ever
seen Steve Nelson, that is, before this trial?

A. Yes, I have.
Q. Where did you see him?
A. After I left the Communist Party, Steve Nelson

The Court:

Q. When did you leave, again?
[fol. 1264] A. I left in early 1942. During the latter part
of 1942 and during 1943 Steve Nelson visited my home in
Oakland, California, on a number of occasions. Then I saw
him in September 1946 on the ninth floor at 35 East 12th

38-10
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Street, New York City, the National Headquarters of the
Communist Party, in the office of Henry Winston, the
organizational secretary. And then I saw him last April
and May during a previous trial in this court room.

Q. What was the occasion of those meetings-

Mr. Nelson: I object to this, your Honor.
Objection sustained.
Mr. Cercone: As to what question, your Honor?
The Court: Well, we will certainly sustain the objection

to anything that was done in this court room last year.
Limit your question and we'll see what you want to elicit.

Mr. Cercone:

Q. You say you-

Mr. Nelson: I think, your Honor, on the basis of that
motion I ought to make a motion for a mistrial.
[fol. 1265] Motion refused.

Exception noted.

Mr. Cercone:

Q. Now, you say you met this defendant in 1942 and
1943 after you had left the Party?

A. Yes.
Q. What were the occasions for those meetings?
A. The occasions were visits of Steve Nelson to my

home for the purpose of getting me to return to the Com-
munist Party.

Q. And what was said by Nelson at that time, very
briefly ?

A. "That we don't allow a person who has been a leader
like you have to leave the Communist Party. You have
to return to membership."

Q. Now, during the period from August 31, 1948, to
August 31, 1950, were you familiar with the leading officials
of the Communist Party in the major districts throughout
the country?

A. I was familiar with who they were and where they
were.

Q. And how were you familiar with that?
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A. Through my work with-through my constant official
work with Government agencies and my duties part of
this time as an official in the State of California.

Q. Did you know who the District Organizer of Cali-
fornia was during this period?

A. Yes.
Q. Who was it?
A. William Schneiderman.

[fol. 1266] Q. And of the State of Florida?
A. George Nelson.
Q. And of the State of Maryland?
A. Phil Frankfeld.

Mr. Nelson: I object to this, your Honor, I don't know
what this has to do with this.

Objection sustained.

Mr. Cercone:

Q. And the State of-of Western Pennsylvania, that
is, during that period?

The Court: What period again was it?
Mr. Cercone: August 31, 1948, to August 31, 1950.
A. Steve Nelson.

The Court:

Q. What was his official capacity here?
A. Chairman of the Communist Party of Western Penn-

sylvania.
Mr. Nelson: Well, your Honor, is this the way the Prose-

[fol. 1267] cution is going to identify me, by having some-
one who saw me ten years ago come here and identify
my activities and state what they were? Is that what the
Prosecution is going to do, or be permitted to do?

Mr. Cercone: All right, you cross examine him.
The Court: Yes, I think it's within his right if he's

acquainted with the fact. Now, you can determine whether
or not he does have sufficient knowledge to justify such
a statement. He said he does, that he was an officer,
not of the Party but outside the Party, that he investigated
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these matters and that he determined that fact, and I think
it is within his right to testify.

The Court: Cross examine.
Mr. Nelson: Well, your Honor. I would like to have at

least until the early afternoon to take a little time out
to prepare to cross examine this man. I haven't got the
record yet of his testimony. I know there's very important
conflicts between his testimony here
[fol. 1268] Mr. Cercone: I object to these speeches-

Mr. Nelson (continued): -and what he testified to
today

The Court: I can't grant you a recess at this time, Mr.
Nelson. I'll have to ask you to proceed. We aren't ready
for the usual recess this morning because we have just
started.

Mr. Nelson: I know, but the witness has just finished
and I haven't got the record of the testimony. I want to
see if it's available now. I didn't know he was going to
get through this fast.

The Court: Well, if you did like I was doing, and your
wife is making notes for you, you certainly have a lot of
data you can interrogate him about.

Mr. Nelson: I would like to have a little time-
The Court: Well, I'll recess at this time to afford you

[fol. 1269] that opportunity. We will recess until eleven
o'clock, that will give you fiften minutes to collect your
thoughts on it.

Recess.

After recess.

Paul Crouch, recalled, resumed his testimony as follows:

(At side bar):

Mr. Cercone: Just anticipating the kind of cross ex-
amination here by what went on at the last trial, there was
an extended examination on the fact that the witness has
been a witness in several trials and on the amount of
money he made. I think that ought to be restricted, just
as we have been restricted in the Commonwealth's testi-
mony.
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The Court: If he's a professional witness, that may be
brought out, if the defense wants to bring out he's a paid
witness.
[fol. 1270] Mr. Cercone: That's all right but I don't think,
your Honor, he should go into the other cases.

The Court: How many cases he has testified in may be
asked-

Mr. Nelson: I think I ought not be restricted on that.
I object to any restriction on that. The man is testifying
under oath-

The Court: We will permit you to go to great lengths
to demonstrate he is a biased, prejudiced and paid witness,
but we are not going to try any other cases here.

Mr. Nelson: I would like to go into the question whether
this man testified, if it becomes necessary, conflicting testi-
mony that he gave.

The Court: You can ask him about anything he said
contrary to what he said here, but I'm not going to let
you go into the trial of other cases. If he said something
contrary to what he said here, certainly you may develop
[fol. 1271] that fact.

Mr. Nelson: Well, I don't intend to try other cases.
I only want to show he's a paid witness, a biased witness,
and that he's employed just like a man cleaning a sewer
and he gets paid for it. This man gets paid for testify-
ing-

Mr. Cercone: I object to him making statements in his
questions that-

The Court: This is cross examination and he has a right
to make statements that on direct would be considered
leading, but on cross examination may be proper.

Mr. Cercone: I don't mean of a leading nature. I'm
talking about making statements outside of the scope of
the question.

The Court: If he attempts to testify himself, certainly
I'll restrict him, but as long as it is a legitimate ques-
tion

Mr. Cercone: Part of it may be legitimate and part of
[fol. 1272] it not.

The Court: Well, we will have to rule on it when it
comes up. We will tell Mr. Nelson to try to limit his


